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Ті, ùî ç âîëі Âñåâèøíьîãî 
Âіäіéøëè íà Âі÷íó Âàòрó 

 
Від жовтня 2005р. до 3-го жовтня 2007р. 

 
пл. сен. кер. Роман Барановський, ЛЧ  Кергонксон 
пл. сен. праці о.Павло Гайда, ПБ  Чікаґо 
пл. сен. дов. Осип Гапій, ЛЧ  Без станиці 
пл. сен. дов. Іванна Гринь, Орл.  Гартфорд 
пл. сен. дов. Ольга Дзядів, Гр.  Ню Йорк 
пл. сен. дов. Василь Колодчин   Дітройт 
пл. сен. кер. Дмитро Косович, ЛЧ  Ню Йорк 
пл. сен. кер. Ірена Кравців, Гр.  Вашінґтон 
пл. сен. кер. Софія Кульчицька, Орл.  Чікаґо 
пл. сен. кер. Ірена Левицька, Орл. Без станиці 
пл. сен. кер. Андрій Лемішка, Орл.  Балтімор 
пл. сен. дов. Ольга Масник, ПС  Вашінґтон 
пл. сен. кер. Василь Мочула, ЛЧ  Пассейк 
пл. сен. дов. Анна Олексишин, Бурх.  Гартфорд 
пл. сен. кер. Любомира Пежанська, Гр. Ню Йорк 
пл. сен. кер. Святослав Петрів, Хм.  Бостон 
пл. сен. праці Зеновія Пиріг   Денвер 
пл. сен. дов. Ірена Пік, Гр.  Клівленд 
пл. сен. дов. Омелян Плешкевич, ЛЧ  Чікаґо 
пл. сен. дов. Теофіль Попович, Орл.  Балтімор 
пл. сен. кер. Роман Рогожа, ЛЧ  Ню Йорк 
пл. сен. кер. Ніна Самокіш, Верх. Ню Йорк 
пл. сен. дов. Надія Світлична, Верх.  Нюарк 
пл. сен. кер. Мирослава Солук, Тис.  Гартфорд 
пл. сен. дов. Володимир Стойко, ЧК  Без станиці 
пл. сен. кер. Іриней Темницький, Бурл. Нюарк 
пл. сен. кер. Яків Шеґрин, Хм.  Бостон 
пл.сен.праці Євген Яросевич   Вашінґтон 
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Програма ХХVIII Крайового Пластового З’їзду 
який відбудеться 20-21 жовтня 2007р. на Союзівці 

 
П’ятниця, 19 жовтня 2007р. 
 

7:00 – 9:00    Приїзд, Реєстрація 
9:00 – 12:00 Наради Станичних 
 
Субота, 20 жовтня 2007р. 
 

8:00 – 10:00 Реєстрація Учасників З’їзду 
10:00 – 12:00  1. Відкриття ХХVIII Крайового Пластового З’їзду 

2. Вибір Президії З’їзду 
3. Слово Голови КПСтаршини 
4. Слово Голови ГПБулави 
5. Схвалення порядку нарад, правильників з’їзду і комісій 
6. Прийняття протоколу ХХVII Крайового Пластового З’їзду 
7. Усні доповнення до звітів КПС 
8. Звіт Голови КПРади 
9. Вибір Комісій 

а. Таборової 
б. Резолюційної 
в. Верифікаційно-мандатної 
г. Господарської 
ґ. Номінаційної 
Виховні питання для КПЗ’їзду, згідно з резолюцією XXIII КПЗ, підготовляють Малі 
Ради Орлиного й Скобиного Кругів, які відбуваються в рамках З’їзду. 

 

12:00 – 12:30 Обідова перерва (Обід буде на залі) 
 

12:30 – 6:30 10. Запити і дискусія над діяльністю КПС 
11. Звіт Верифікаційно-Мандатної Комісії 
12. Уділення aбсолюторії уступаючій КПС і уступаючим членам КПРади 
13. Наради Комісій: Таборової, Резолюційної, Господарської, Номінаційної;  
Малі Ради Орлиного й Скобиного Кругів та продовження нарад інших комісій 

 

7:00 – 12:00 Спільна Святочна Вечеря  
 
Неділя, 21 жовтня 2007р. 
 

7:00 – 8:15 Снідання 
8:30 – 9:30 Служба Божа в намірені Пласту (збірка в одностроях в церкві 8:25) 
 

10:00 – 12:00  14. Звіти комісій 
a. Таборової 
б. Малої Ради Орлиного Круга 
в. Малої Ради Скобиного Круга 
г. Господарської 
ґ. Резолюційної 

15. Звіт Номінаційної Комісії 
16. Вибір КПСтаршини і КПРади – заприсяження КПС і КПР 
17. Внески, запити та різне 

Закриття ХХVIII Крайового Пластового З’їзд 
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ЗВІТ 
Голови Крайової Пластової Старшини 
від грудня, 2006 до 3-го вересня, 2007 

 
Звіт діяльності за перший рік каденції поміщений в Пл. Листку ч. 213 

 
На ХХVII  KПЗ’їзді вибрано слідуючих осіб до КПС: 
 
Голова      пл. сен. Марта Кузьмович 
1-ий Заступник, Голова Сектору Зв’язку  пл. сен. Марта Шморгун 
2-ий Заступник, Голова Виховного Сектора пл. сен. Марта Перейма 
Діловод Фінансів і Господарки   пл. сен. Зоряна Ставнича 
Коресподенційний Секретар   пл. сен. Авра Слюсарчук 
Протоколярний Секретар    пл. сен. Оксана Кіналь 
Діловод Преси     пл. сен. Галя Кузишин-Голубець 
Крайовий Комендант УПН    пл. сен. Уляна Слабіцька 
Крайовий Комендант УПЮ    ст. пл. Марта Мудра 
Діловод Новацького Вишколу   пл. сен. Маруся Борковська 
Діловод Юнацького Вишколу   ст. пл. Діяна Юрчук 
Діловод Тіловиховання    ст. пл. Татяна Кузьмович 
Голова Крайової Таборової Комісії   ст. пл. Василь Літепло (до 16. І. 2007) 
       пл. сен. Всеволод Гнатчук (від 25. IV. 2007) 
Kрайовий Булавний УСП    ст. пл. Богдан Печеняк     (до 27. VIII. 2007) 
       ст. пл. Ляриса Чебіняк      (від 27. VIII. 2007) 
Крайовий Булавний УПС    пл. сен. Ніля Павлюк 
 
Діяльність/Пленарні сходини 
 
Крайова Пластова Старшина до часу звіту відбула 19 пленарних засідань, та передбачено що до часу 
КПЗ’їзду відбудуться ще два засідання. Між сходинами пленуму відбувалися дуже реґулярно сходини 
виховного сектора для обговорення справ і приготовлення внесків перед пленумом.  Президія КПС, 
значиться всі три заступники, голова і канцелярія теж дуже часто переводили телеконференції коли 
була потреба вирішити важні справи.  Комунікація між всіма членами КПС була дуже добра і особисто я 
старалася з кожним членом КПС поодиноко нав’язати контакт чи це телефонічно чи через інтернет 
поміж сходинами. На всіх сходинах пленуму КПС був присутний один член з КПРади. 
 
Виконання Резолюцій ХХVІІ КПЗ’їзду ( і додаткові інформації) 
 
На останньому КПЗ’їзді прийнято ряд резолюцій до виконання. Кожний член КПС має звітувати про 
виконання своїх резолюцій в поодиноках звітах.  В цій каденції голова провірила разом із членами КПС 
виконання тих резолюцій і плян праці два рази, а останній перебіг виконання запляновано у вересні 
2007р. Виховний Сектор теж на своїх сходинах провіряв поступ у виконанню своїх резолюцій і плян 
праці окремо.  
 
Голова особисто виконала слідуючі резолюції та рекомендації 
 
1. ХХVII KПЗ’їзд доручає КПСтаршині докласти зусилля щоб юнацтво взяло численну участь в 

ЮМПЗ в 2007 році в Канаді 
Разом з 1-им Заступником, пл. сен. Мартою Шморгун, розпочато ряд інформативних сходин із 
станичними, зв’язковими і гніздовими щоб поінформувати всіх про пляни ЮМПЗ і допомогти у 
реєстрації дітей і виховників. Перші такі сходини відбулися в часі Наради Станичних в грудні 2006 на 
Союзівці. Запрошено на Наради станичних також членів оргкомітету ЮМПЗ: пл. сен. Ганя Шиптур і 
пл. сен. Богдан Колос (коменданти зустрічі) , і голова виховної програми – пл. сен. Христя Колос. Ці 
сходини були дуже інформативні, і рішено продовжувати такі сходини у формі телеконференції. Від 
січня до червня відбулися чотири телеконференції, на котрі запрошено членів оргкомітету. 



 5

Уважаємо, що ці сходини були дуже успішними і улегшили всім у передачі інформації по станицях.  
КПС постійно на свій веб-сейт розміщувала обіжники ЮМПЗ, та в часі самої зустрічі ми клали 
фотографії з усіх таборів у провінційних парках Онтаріо і з Батурина, опісля від Оттави і на кінець з 
пластової Січі. Голова КПС в першому тижні ЮМПЗ відвідувала всі підтабори, зустрічалася із 
комендантами і з юнацтвом. 

З терену 3СА поїхало 55% нашого юнацтва що дуже велика скількість дітей беручи до уваги, що ми 
не відкликали окружні табори і батьки мали до вибору де посилати своїх дітей. Рівнож, із терену 3СА 
були три коменданти підтаборів: 

 ст. пл. Діяна Юрчук, ЛМ   комендантка табору скобів і вірлиць 

 пл. сен. Любко Домашевський, V  комендант табору розвідувачів ІІ 

 ГПВ Катря Кузьмович, ЛМ   комендантка табору прихильниць 

Крім цього, з терену 3СА було дуже багато виховників в підтаборах, приблизно 25, всі із відповідним 
вишколом, і також було понад 15 прогулькових виховників, котрі допомагали лишень в часі окремих 
водних мандрівок.  Дуже багато членів УСП і УПС зголошувалися допомогти в стійках, дижурах в 
кухні, членами журів, мистецьких виступів, і т.п. в часі ЮМПЗ. 

КПСтаршина одобрила видати до $10,000 на потреби оргкомітету ЮМПЗ. На наше бажання, КПС 
3СА оплатила позичку сателітних телефонів для всіх підтаборів в часі таборування у провінційних 
парках в північнім Онтаріо, де нема доброго мобільного зв’язку. Медична обслуга ЮМПЗ 
повідомила, що таки був один випадок де без сателітних телефонів один учасник ЮМПЗ міг би був 
втратити життя. 

Група в Міннеаполіс подала нам до відома, що має фонди оплатити незможним родинам за кошти 
ЮМПЗ у формі стипендії. Ці інформації ми скоро передали до відома всім станичним щоби 
звернулися до групи в Міннеаполіс з поданням. Нам відомо, що деякі гроші були видані. Сердечно 
дякуємо групі Міннеаполіс за фінансування тим дітям. 

Загальне вражіння в краю:  що ЮМПЗ відбулася з великим успіхом, діти мали чудову нагоду 
зустрічати нових друзів, таборувати в провінційних парках північного Онтаріо, та брати участь у 
святукуванню 95-ліття Пласту. Завдяки інформативних сходин вважаємо, що це дуже допомогло у 
великій участі дітей та виховників в ЮМПЗ. 

В часі ЮМПЗ передано на руки КПС через друга Зенона Степчука з Міннеаполіс Пластову Лілейку, 
котру взяла у всевсіт астронавт, бувша членка станиці Міннеаполіс, Гайді Стефанишин-Пайпер. Ця 
лілейка є призначена для Пластового Музею в Клівленді, та в часі КПЗ’їзду буде виставлена на 
оглядини. Офіційна передача до Пластового Музею відбудеться в часі XXVIII КПЗ’їзду. 

На нинішний день деякі станиці ще не розчислилися із проводом ЮМПЗ за оплату виховників. 

 
(2) Рекомендація – XXVII KПЗ’їзд рекомендує відновити як виховний засіб пластову традицію опіки 

над гробами українців. 
Виховні матеріяли про Зелені Свята і народна традиція опіки над гробами в цей час виготовили 
членки  куреня УПС ‘Верховинки’, і це було поміщено на мережі. Ці виховні матеріяли були подумані 
для виховників і юнацтва щоб заохотити їх виконати проєкт в свойому місті поселення. Разом із 
пластунами-Дивізійниками, за ініціятивою друга Юрка Ференцевича, пластуни включилися до акції в 
деяких станицях. КПС отримала щиру подяку від друга Ференцевича. Ми щиро дякуємо 
Верховинкам за цінні виховні матеріяли. 

 
(3) Рекомендація – XXVII доручає КПСтаршині з нагоди ХХ-ої річниці Чорнобильської аварії провести 

інформаційні заходи про події і наслідки аварії в Чорнобилі для пластової молоді і громади. 
Голова розмістила матеріяли на мережу про Чорнобіль та були дуже багато сполучників до інших 
сторінок. Окрім того, ст. пл. Алекса Мілянич, від товариства Дітям Чорнобиля передала деякі 
матеріяли і заклик як можна публику поінформувати про наслідки аварії. Відомо мені, що в деяких 
станицях відбулися молебені, поминальні станичні збірки з програмою в день ХХ-ої річниці. 
 



 6

(4) XXVII КПЗ’зд доручає КПСтаршині знайти платного адмінстратора мережового домейну КПС 
щоби забезпечити безпеку сайту і активно його технічно удосконалювати та зробити його 
більш доступним до обміни думок 
Вдалося знайти людей котрі допомагають технічно в збереженням мережових сторінок на 
добровільній базі.  Ці три особи – ст. пл. Іван Кіналь допомагав в канцелярії і полагоджував технічно 
в канцелярії, ст. пл. Ляриса Чебіняк провірювала дані на мережі, усучаснювали інформації і 
передавала до поправки.  пл. сен. Юрій Кузьмович дбав про забезпечення сайту, клав всі інформації 
на сейт і робив поправки і додатки за дорученням діловодів КПС. Кожний діловод відповідав за свої 
сторінки на веб-сейт – декотрі діловоди білш пильнували ніж другі, але були постійні пригадки на цю 
тему.  Всі інформації котрі були положені на сайт переходили мовну коретку. Щодо питання 
створення кутку обміни думок рішено, що недоцільно вести розмови такого формату як ‘blog’ бо це 
не корисно для нашої організації. Можемо брати приклади із інших подібних пластових мереж. 

 
(5) Рекомендація -ХХVII  КПЗ’їзд рекомендує новій КПСтаршині розвідати можливість придбання 

одної загальної асикурації котра буде охоплювати всі станиці/групи під своєю асикураційною 
парасолею 
Ця рекомендація вимагає дуже багато підготовки і спростування у зібранню фінансових даних заки 
можна її увести в життя. Але ми почали певні кроки. В часі цієї каденції вдалося забезпечити 
Крайову Пластову Старшину у формі Directors Liability Insurance.  Разом з діловодом господарки і 
адвокатом, широко провірено як можна знизити ризики, забезпечити не тільки провід Пласту але і 
все майно Пласту під однею полісою. Це буде вимагати масивне зібрання фінансових даних від 
кожної станиці, всіх куренів і пластових осель. Вже розпочалася праця над тим. За вказівками 
адвоката, підготовча статутова комісія переписала Статут Пласту-3СА на англійську мову. Остання 
англомовна верзія Статуту зареєстрована в уряді 1969 р. не годилася із українською верзією. 
Підготовча статутова комісія не зробила жодних змін до статуту, тільки переложила існуючий статут 
на англійську мову,  але у своїй праці зазначила ряд неточностей і можливих змін на майбутнє. 
Особисто рекомендую, щоби наступний провід КПС залишив в комплєті існуючих членів підготовчої 
статутової комісії для проводження праці, додала і інших членів, щоби до часу наступного КПЗ’їзду в 
2009 році могла внести ряд потрібних змін до Статуту Пласту-3СА в обох мовах. Ця комісія має 
записано всі неточності і можливі поправки але потрібно ще досить багато праці. Склад підготовчої 
комісії: Марта Кузьмович, Марта Перейма, Надя Савицька, Оля Стасюк і  Юрій Ференцевич 
(оправданий – виїхав в Україну в часі праці комісії.) До співпраці кооптовано Зоряну Ставничу і 
Марту Шморгун. Комісію очолювала ст. пл. Надя Савицька (адвокат КПС). 
 

(6) ХХVII KПЗ’їзд доручає КПСтаршині продовжувати і збільшити число учасників обміну виховників з 
Україною. 
Літом 2006р. ми запросили до булави таборів 11 виховників з України. В 2007р. проєкт був 
відложений через ЮМПЗ бо виїхало дуже багато виховників з України до Канади.  

 
 

Завваги до інших резолюцій та рекомендацій 
 
(1) XXVII КПЗ’їзд рекомендує розглянути розроблення стратегії приєдняння і вдержання нових членів 

у Пласті 
До цієї резолюції КПСтаршина рішила підійти у масивнім дописуванням до преси про події в Пласті. 
Діловод преси відновила пластову сторінку ‘Пластова Ватра’, в тижневиках ‘Свобода’ і Ukrainian 
Weekly. Крім того Діловод преси зверталася до різних пластунів дописувати про пластові імпрези, 
табори, та зустрічі. Діловод координувала працю і старалася втягати інших людей до співпраці. 
Поодинокі станиці і курені теж дописували до ґазет. Всі ці статті у своїй формі реклямують 
активність Пласту на терені 3СА. Хроніка діловода преси можна оглянути в часі КПЗ’їзду.На 
мережовій сторінці КПС будуть розміщені всі дописи до цих часописів до часу З’їзду – чекаємо на 
згоду від редактора. 
 

(2) XXVII KПЗ’їзд доручає КПСтаршині продовжувати працю комісії мови до наступнього КПЗ’їзду. 
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Голова виховного сектора була в контакті із головою комісії мови, пл. сен. Мотрєю Вотерс, котра 
бажала продовжувати діяльність комісії, але офіційно комісія не відбула сходин. Натомість в часі 
літних таборів 2007р. був виконаний один проєкт під наглядом голови комісії з виховниками таборів 
про українську мову. Уважаю, що ця комісія повинна постійно діяти при булаві виховного сектора. 
 

(3) XXVII КПЗ’їзд доручає КПСтаршині доповнювати електронний архів і бібліотеку виховними 
матеріялами. 
XXVII КПЗ’їзд доручає Крайовому Комендантові Новацтва придбати допоміжні виховні матеріяли і 
розіслати їх в край. 
Виховні матеріяли від Орлиного і Скобиного круга висилалося через е-пошту або звичайною 
поштою, але нічого не було подано на мережу. Варта було б ці інформації подати на мережові 
сторінки кругів,  щобі всі виховники і діти мали доступ до матеріялу. В часі цієї каденції голова сама 
координувала зібрання  матеріялів про Зелені Свята і ХХ-ту річницю Чорноболя, але необхідно це 
треба розширити далі. 
 

(4) XXVII КПЗ’їзд доручає КПСтаршині знизити членську вкладку членам УПС від віку 80 на суму $45, а 
з того 60% на КПС та 40% станиці.  
ХХVII KПЗ’їзд звільняє новостворених груп/станиць від фінансових зобов’язань до КПС на термін 
3-ох років, в часі їхньої розбудови. 
Резолюції виконані. Пластова група в Сієтл була звільнена з фінансових зобов’язань. 
 

Особиста діяльність голови 
 
Січень 2007  Сходини в Торонті з орг-комітетом ЮМПЗ 
  Запрошена на свічечку в Філядельфії – заступила Ніля Павлюк 
  Запрошена на свічечку в Пассейку – заступила Авра Слюсарчук 
  Присутна на громадських сходинах в справі 75 ліття Голодимору/Ґеноциду 
   
Лютий 2007  Телеконференції ЮМПЗ – (із станичними, зв’язковими, гніздовими, орг.станичних груп) 

  Сходини з оргкомітетом ЮМПЗ 
  Сходини в справі 75 ліття Голодимору/Ґеноциду 
  Телеконференція з головами ОТК (разом із Головою Виховного Сектора) 
 

Березень 2007 Телеконференції ЮМПЗ зі станицями 
  Пласт стає членом ділового комітету з нагоди 100 ліття дня народження ґен. Чупринки – 

громадський комітет 
  Телеконференція з головами ОТК 
 

Квітень 2007  Сходини в справі 75 ліття Голодимору/Ґеноциду 
    

Травень 2007  На внесок КПС, голова КПС стає членом Комітету 100-ліття Пласту при ГПБ 
  Брала участь у святі і бенкеті у Філядельфії з нагоди 95-ліття Пласту. 
  Особиста зустріч із деякими членами КПРади 
  Сходини в справі 75-ліття Голодимору/Ґеноциду 
 

Червень 2007  Відвідала Вишкіл УПН на Новому Соколі 
  Відвідала міжкрайовий виш. табір ‘Школа Булавних’ на „Писаному Камені” як інструктор 
  Брала участь у телеконференційних сходинах ГПБ 
  Телеконференції ЮМПЗ зі станицями 
 

Серпень 2007  ЮМПЗ – відвідала всі підтабори ЮМПЗ, репрезентувала край на ЮМПЗ 
  Сходини ГПБ в Ґрефтоні 
 

Вересень 2007 Представляла Пласт разом із Діловодом Тіловихованням на СУМівському Звдигу 
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 Як голова КПС мені припала роля репрезентувати нашу організацію там де потрібно було, а коли 
сама не могла, поручала когось у заступстві. Пласт брав активну участь у пластових і громадських 
імпрезах, члени КПС їхали і репрезентували провід Пласту, відвідували станиці, групи та табори.  Мій 
пост також вимагає тримати добрий зв’язок із всіма членами КПС, бути обзнайомлена з їхною працею, 
допомогти їм у виконанню пляну праці і резолюції КПЗ’їзду. Роля членів КПС є дотримуватися всіх 
приписаних постанов, статутів КПС, КУПО, Пластових Конґресів. Беручи це до уваги ми нераз 
провірювали ці документи і ішли за приписами – може комусь це не було зрозуміло, але завданням 
проводу Пласту є дотримуватися тих приписів. Так на останньому КПЗ’їзді присягав провід перед краєм. 

 В одному аналізі посту голови КПС написано було: пост голови вимагає тримати руку на живчику 
цілого життя – так організаційного як і усіх конфліктів, криз та тих моментів, які є кризовими, як і 
репрезентувати КПС 3СА на терені ГПБ. Це правда, і я завдячую виконання всіх постанов, резолюцій 
і пляну праці цьому проводі, котрі були віддані у своїй праці і зрозуміли свою важливу ролю, були готові 
допомогти іншому, подали поради і підтримували інших. Особисто я свідома того, скільки годин були 
присвячені Пластові, години котрі були відібрані від професійної праці і від родин. 

Мені була велика честь служити крайові на пості голови КПС. Щиро дякую всім діловодам КПС за 
невтомлену працю, бо ви були мотором праці і найбільшою підтримкою. Головно дякую своїм 
заступникам Марті Шморгун, Марті Переймі і Зоряні Ставничі за співпрацю і координацію праці і 
здійснення мети. Наші телефонічні розмови про біжучі справи в краю, аналіза, обговорення і 
демократичне вирішування всіх справ були доказом, що комунікація між членами є одиноким способом 
полагоджування всіх справ. 

 Подяка рівнож Іванові Кіналю в канцелярії за всі компютерські поправки, а Олі Стасюк за всі цінні 
завваги, поради і вишколення нас всіх. Без її нагляду ми б пропали.  

 
       СКОБ!  Готуйсь! 

 
пл. сен. Марта Кузьмович, Гр 

Голова КПС  
 
 

ЧЛЕНCТВО ПЛACТУ В ЗCA  1951-2007   подане по уладах
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Звіт ПЕРШОГО ЗАСТУПНИКА 
Голови сектора Зв’язків і Організації 

за час від 10/22/05 до 10/20/07 
 
Згідно з пляном праці узгідненим КПСтаршиною та КПРадою,  я виконувала обов’язки тримати зв’язок зі 
станицям та групами в краю; слідкувати за своєчасним відбуттям Загальних Зборів по станицях та 
групах як і відповідним звітуванням та затвердженням ново-обраних проводів; тримати зв’язок із своїм 
сектором; виконувати доручення Голови КПС на користь Пласту. 
 

Припало цій каденції КПС крім постійних обов’язків і підготовляти край до ЮМПЗ 2007 та до ХХVIII 
КПЗ’їзду. 
 

Від початку каденції контактувалася з станичними та головами груп щоби представитись,  пропонувати 
допомогу, та із зверненням за залеглі звіти та протоколи. Зустріла мене низка реакцій від радого 
прийняття контакту до мовчанки.  З часом, вдалось мені нав’язати контакт з кожною станицею/групою.  
 

Мушу похвалити послідовних, сумлінних пластунів котрі продовжують пластову працю по станицях мимо 
великих перепон до її виконання.  Заохочую проводів великих і менших груп не зупиняти працю але 
продовжувати її та дотримуватись мети якими спoсобами можна.   
 
Перепони про котрі звітували проводи частин це: брак виховників, брак добровольців перебрати посади 
по станицях, труднощі в переведені програми через слабу присутність на сходинах. Ті самі потреби 
знаходяться у менших та в більших  станицях/групах. Tому заохочую проводів станиць до ближчого між 
собою зв’язку обмінюватись розв’язками. В Пласті-ЗСА є багато провідників котрих здібності можуть 
дати нашій організації багато добра і користи.   
 

Успіхи в краю включали відновлення активності в групах де довший час її не було. Хвалю проводи за 
ентузіям та зусилля вложені в успішну працю.  Заохочую усіх  пластунів в станицях де праця застоялась 
зійтись разом у співпраці та провести справу  вперід.   
 

• В червні 2006 року взяла участь у вишколі новацьких виховників на оселі „Новий Сокіл”. 

• В липні 2006 та 2007 року відвідала табори на оселі „Писаний Камінь”. 

• В грудні 2006 року зорганізувала Нараду Станичних на Союзівці, де загальними темами були 
фінансове звітування і законні з’обовязання та підготовка на ЮМПЗ 2007.  Також було 
представлено інформації про склад станичних старшин та як має відбуватися загальний збір 
станиці.  Велика кількість учасників в відгукнулись позитивно про користь Нарад.  Дякую членам 
КПСтаршини та орг-комітету ЮМПЗ 2007 за допомогу перевести Нараду та представити 
інформації. 

• Весною 2007 року організувала телеконференції в підготовці до ЮМПЗ 2007. В телеконференціях 
брали участь станичні представники та орг-комітет ЮМПЗ 2007  складавшись з пл. сен. Гані 
Шиптур, Христі та Богдана Колоса.  Присутність, підготовка, співпраця та висліди були дуже добрі, 
дякую усім учасникам. 

• В серпні 2007 року взяла участь в ЮМПЗ в Канаді. Похвала належиться організаторам зустрічі, та 
пластунам з ЗСА за гарно підготовані курені. 

Вище подані завдання вимагали багато часу, а в КПСі на вщерть завдань взагалі!  Не вистачило часу 
мені остаточно зредагувати та перевидати правильники загальних зборів та Ланки Батьків. Конечно 
потрібно видати організаційні матеряли для керівництва цих ділянок в краю.  
 
Дякую усім членам КПСтаршини як і членові моєї булави ст. пл. Іванові Фединському за їх поради, 
співпрацю та дружність. Бажаю наступній каденції успіхів в праці. 
 Безперервно станиця за станицею відбувають загальні збори, вибираючи станичні старшини 
котрих затверджує пленум КПС.  В низу подаю список проводів затверджено між 1/1/07 до 9/15/07.  
 

СКОБ! 
пл. сен. Марта Шморгун 

Голова Сектора Організації та Зв’язків 
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Слідуючі станичні старшини були затверджені пленумом КПС від 1 січня до 13 вересня 2007 р. 
 
Станиця Албані 
На пленумі 24 жовтня 2006р. Дата Загального Збору 8 
жовтня 2005 р. в такому складі: 
Станична:пл.сен.Рома Раковська 
Заступник Станичної: пл. сен.Арета Підвербецька 
Писар:пл. сен. Наталка Верзол 
Скарбник: пан Петро Решетняк 
Виховник сам. гуртка: пл. сен.Арета Підвербецька 
Виховник сам. роя: пл. сен. Наталка Верзол 
Станична Рада 
Голова: пл.сен.Катруся Канарська 
Члени: пані Ліда Кульбіда 

пані Катруся Барсиґіан 
 
Станиця Філядельфія 
На пленумі 13 лютого 2007р. Дата Загального Збору 
28 жовтня 2006 р. в такому складі: 
Станична:пл.сен. Надя Чемеринська 
1-ий заступник:пл.сен. Мотрія Воттерс 
2-ий заступник:пл.сен. Ксеня Захарчук 
Протоколярний писар: пл.сен. Ірця Білик 
Кореспонденційний писар-пл.сен. Ірена Зварич 
Скарбник-пл.сен. Слава Білас 
Заступник  скарбника-пл.сен. Маруся Колодій 
Референт коляди: пл.сен. Ігор Сидоряк 
Господар домівки і виряду:  пл.сен. Орест Вірстюк 
Вільні члени пл.сен. Оксана Балтарович,  

пл.сен. Борис Павлюк  
пл.сен. Ніля Павлюк. 

Станична Рада: 
Голова: пл.сен.Юрій Чайківський 
Члени: пл.сен. Микола Зварич 
 пл.сен.Наталія Коропецька 
 пл.сен.Олена Хабурська 
 
Станиця Вашінґтон 
На пленумі 25 квітня 2007р. Дата Загального Збору 24 
лютого 2007 р. в такому складі: 
Станичний: пл.сен. Яромир Оришкевич 
Заступник станичного: пл.сен. Боян Онишкевич 
Писар: пл.сен. Борис Люшняк 
Скарбник: пл.сен. Марта Шморгун 
Кошова УПН: пл.сен. Оксана Ласовська 
Кошовий УПЮ: пл.сен. Юрій Ґавдяк 
Осередковий УПС: пл.сен. Ярополк Кульчицький 
Станична Рада: 
Голова: пл.сен. Євген Шморгун 
Члени: пл.сен. Іван Біланюк 

ст.пл. Маркіян Добчанський. 
 

Станиця Ню Йорк 
На пленумі 25 квітня 2007р. Дата Загального Збору 19 
листопада 2006 р. в такому складі: 
Станична: пл.сен. Оля Стасюк до червня 2007 

пл.сен. Оксана Кіналь від червня 2007 
Заступник станичної: пл.сен. Оксана Андерсен 
Кореспонденційний писар: пл.сен. Оксана Кіналь до 

червня 2007 
пані Гандзя Мицак від червня 2007 

Протоколярний писар: пані Гануся Рогожа  
Скарбник: пл.сен. Ірка Кобзяр 
Референт членських внесків: пл.сен. Анна Ортинська 
Хронікар: пані Софійка Зєлик до червня 2007 

пл.сен. Оля Стасюк від червня 2007 
Референт коляди: ст.пл. Ляриса Чебіняк 
Бібліотекар: пані Роксоляна Подпірка 
Станична Рада: 
Голова: пл.сен. Володимир Корнага 
Члени: пл.сен. Богдан Михайлів 

пл.сен. Аскольд Хемич 
пл.сен. Адя Федаш 
пані Емілія Літепло. 
 

Станиця Нюарк 
На пленумі 29 травня 2007р. Дата Загального Збору 
10 жовтня 2006 р. в такому складі: 
Станичний: пл.сен. Юрій Шипайло 
Заступниця станичного: пл.сен. Леся Лебедь 
Протоколярний писар: пл.сен. Рома Шипайло 
Кореспонденційний писар: пл.сен. Оленка Юрчук 
Діловод господарки : пан Іван Лещук 
Референт членських внесків: пл.сен. Маруся Колодій 
Станична Рада: 
Голова: пл.сен. Леся Баранецька 
Члени: пл.сен. Тинька Баранецька 

пл.сен.  Нестор Максимович. 
 
Станиця Рочестер 
На пленумі 1 серпня 2007р. Дата Загального Збору 
20 січня 2007 р. в такому складі: 
Станичний : пл.сен. Роман Ковальчук 
Заступник станичного: пл.сен. Роман Левицький 
Писар: пл.сен. Дануся Ковальчук 
Скарбник : пл.сен. Роман Левицький 
Референт виховної дії: ст.пл. Катя Коваль-Калета. 
Станична Рада: 
Голова: пл.сен. Таня Бабюк 
Члени:пл.сен. Мирон Бабюк 

  пл.сен. Леся Телеґа 
 
Станиця Лос Анджелес 
На пленумі 1 серпня 2007р. Дата Загального Збору 
17 грудня 2006 р. в такому складі: 
Станичний: пл.сен. Іриней Прокопович 
Писар: пл.сен. Левко Раковський 
Скарбник: пл.сен. Люба Козбур 
Референт виховної дії: пл.сен. Марта Матла. 
Станична Рада: 
Голова: пл.сен. Марта Турчин 
Член: пл.сен. Нестор Козбур 
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Станиця Клівленд  
На пленумі 1 серпня 2007р. Дата Загального Збору 18 
травня 2007 р. в такому складі: 
Станичний: пл.сен. Юрій Яськів 
Заступник станичного: пл.сен. Стефуня Захарій 
Протоколярний писар: пл.сен. Надя Палка-Заперник 
Кореспонденційний писар: пл.сен. Христя Фединська 
Скарбник: пл.сен. Марта Келегер 
Референт членських внесків: пл.сен. Христя Фединська 
Кошова УПН: пл.сен. Наталка Оришкевич 
Кошова УПЮ: пл.сен. Надя Палка-Заперник 
Референт коляди: пл.сен. Маруся Антонів 
Таборовий референт: пл.сен. Марко Якубович 
Референт до ОТК: пл.сен. Марко Бей 
Референт до УЗО: пл.сен. Евген Палка 

   пл.сен. Володимир Базарко 
Імпрезовий комітет: пл.сен. Дозя Кріслата 
 пл.сен. Евген Палка 
 пл.сен. Дарія Федорів 

Станична Рада: 
Голова: пл.сен. Евген Небеш 
Члени: пл.сен. Віра Моллс 

пл.сен. Мирон Антонів 
 

Станиця Дітройт  
На пленумі 1 серпня 2007р. Дата Загального Збору 
18 листопада 2006 р. в такому складі: 
Станичний: пл.сен. Тарас Лісовський 
Референт виховної дії: пл.сен. Христя Козак 
Діловод господарки: пл.сен. Левко Мурський 
Писар: пл.сен. Всеволод Гнатчук 
Референт членських внесків: пл.сен. Андрій Захар 
Референт коляди: пл.сен. Леся Балтарович 
Архівар: пл.сен. Стефа Король. 
Станична Рада: 
Голова:пл.сен. Богдан Кордуба 
Члени: пл.сен. Зенон Захарясевич 

пл.сен. Юрій Фіґач
 

 

Звіт  
КРАЙОВОГО ПРОВОДУ УСП 

за час від січня 2007 р. до серпня 2007 р. 
(Звіт за перший рік каденції поміщений в Пл. Листку ч. 213.) 

 
Склад Крайового Проводу УСП: 

Референт – ст.пл. Богдан Печеняк, ЛЧ (зрезиґнував 8/27/07) 
Заступниця – ст.пл. Ляриса Чебіняк, Верх. 
Заступниця – ст.пл. Аня Мазяк, ЛМ 
Писар – ст.пл. Христя Гановська 

 
Дорогі старші пластуни й пластунки та всі члени пластової організації! 
 
Нижче подаємо діяльність, спостереження та рекомендації проводу УСП. Також подаємо 
демографічний огляд нашого уладу. 
 

Діяльність Проводу 
Ми полагоджуємо різні справи, які відносяться до старших пластунів в Америці та до уладу загально: 

 Доглядаємо справи членства УСП: 
 оформлення в УСП ново-звільнених юнаків і юначок та пластунів, котрі хочуть вступити до уладу; 
 звільнення старших пластунів з УСП через вік; 
 стараємося, щоби якнайменше старших пластунів відходило з Пласту через несплачення 
членського внеску; 

 Заохочуємо звітування куренів і осередків праці, та коли одержуємо їхні звіти – уважно та з зацікавленням 
їх читаємо; 

 Розглядаємо пропозиції на перше відзначення в УСП – Орден св. Юрія в Бронзі; 
 Стараємося, щоб хтось з проводу був присутний на пленумах КПС, а як це неможливо, подаємо звіт, який 
є прочитаний під час пленуму; 

 Тримаємо контакт з Головною Булавою УСП. 

Інтернет 
Час від часу доповнюємо сучасними інформаціями мережові сторінки УСП на сторінці www.plastusa.org. Також 
існує е-поштова група для УСП, яка дає нам можливість мати контакт зi старшими пластунами, що хочуть бути в 
курсі справ про дії в Пласті-УСП. Можна записатися при адресі: http://groups.yahoo.com/groups/USPAmerica. Ця 
група є теж важлива, бо дає куреням, осередкам праці, та поодиноким членами УСП можливість бути в контакті з 
великою групою старших пластунів у різних справах. 
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Листок УСП 
В квітні було видано друге число Листка Зв’язку, Думки та Творчості УСП „Стержень”, яке було розіслане е-
поштою членам УСП і подане на мережовій сторінці Пласту-ЗСА. Надіємося, що подібна праця буде 
продовжуватися в наступній каденції. 
 
Брошурка про Курені УСП 
Вийшла усучаснена брошурка про курені УСП, яка подає короткий огляд кожного куреня в ЗСА. Надіємося, що ця 
брошурка допоможе старшому юнацтву та старшим пластунам вибрати собі курінь. Брошурка виходить приблизно 
що 6 місяців і є розіслана е-поштою старшим пластунам та є подана на мережовій сторінці Пласту-ЗСА. В літі, 
провід подарував копії брошурки учасникам табору старшого юнацтва на Вовчій Тропі. Наступне видання є 
запляноване перед КПЗ'їздом. 
 
Курені УСП 
Різні курені існують в Америці, деякі більш активні ніж інші. Активність куренів є дуже важлива, тому що вони часто 
успішно організують різні імпрези на користь Пласту. На приклад, Лісові Чорти зорганізували канойкарський вишкіл 
для виховників ЮМПЗ та зацікавлених старших пластунів в червні. Чорноморці з поміччю Чорноморських Хвиль 
зорганізували „Чорноморський Університет”, вишкіл для УСП в липні. В травні Буриверхи зорганізували вечорниці 
для дебютанток в Клівленді, а Спартанки зорганізували вечірку для юнацтва в Ню Джерзі. Верховинки видали 
співаник з акордами для ґітари для учасників ЮМПЗ в Канаді. Хмельниченки з поміччю Княгинь провадили східним 
Святом Юрія на Вовчій Тропі. Вибачаємось за непоміщення ще інших прикладів курінної діяльности та щиро 
дякуюємо всім за корисну курінну працю! 
Крайовий провід УСП хоче пригадати всім проводам куренів, 
щоб звітувати кожного року. Звітувати насправді дуже легко і 
воно нам дуже помагає у нашій праці з уладом. Нижче 
подаємо кількість оформлених членів УСП в Америці, які є 
члени куренів. Важливо тут підчеркнути, що напевно є ще 
більше членів куренів чим тут подано, але через брак 
звітування, не знаємо дійсну кількість: 
 

Жіночі Курені 
Буриверхи (Бурх.): 12 
Верховинки (Верх.): 8 
Княгині (Кн.): 10 
Лісові Мавки (ЛМ): 26 
Перші Стежі (ПС): 8 
Спартанки (СП): 11 
Ті, що греблі рвуть (Гр): 14 
Чорноморські Хвилі (ЧХ): 27 
Чортополохи (ЧП): 28 
Шостокрилі (ШОК): 3 

Мужеські Курені 
Бурлаки (Бур.): 11 
Вовкулаки ("V"): 2 
Лісові Чорти (ЛЧ): 31 
Орден Хрестоносців (ОХ): 5 
Побратими (ПБ): 5 
Хмельниченки (ХМ): 13 
Червона Калина (ЧК): 12 
Чорноморці (ЧМ): 44 

 
Осередки Праці УСП 
На жаль, oсередки праці не є дуже активними частинами станиць в Америці. Часто в станиці навіть бракує Голови 
осередка УСП. Якщо осередки булиб більш активні, думаємо, що це булоб корисно для всіх, спеціяльно для 
станиці. Очевидно не всі осередки є недіючі. На приклад, ОП-УСП Клівленду зорганізував товариську зустріч, де 
заробіток з вечора пішов на пластову програму для місцевого юнацтва. ОП-УСП Ню Йорку щороку продовжує 
гарну традицію – колядує разом на користь станиці. Але 
на загал, осередки праці не використовують свій 
потенціял. 
 
Звітування 
Слідуючі курені та осередки звітували на 2005-2006 
рік: 

Курені: Буриверхи, Верховинки, Княгині, 
Лісові Мавки, Перші Стежі, Спартанки, 
Чорноморські Хвилі, Чортополохи (бракує 10 
звітів) 
Осередки праці: Боффало, Лос Анджелес, 
Ню Йорк, Чікаґо 

 
Слідуючі курені та осередки звітували за 2006-2007 
рік (звіти ще можна вислати, навіть зі спізненням): 
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Курені: Верховинки, Лісові Мавки, Перші Стежі, Спартанки, Чорноморські Хвилі (бракує 13 звітів) 
Осередки праці: Чікаґо 

 
Просимо звітувати – це не тільки ваш обов'язок, а є дуже важливою поміччю у нашій праці з уладом. 
 

Огляд Уладу 
На день 31-го серпня, 2007 р. Улад Старших Пластунів нараховує 459 членів: 199 (43%) старших 
пластунів і 260 (57%) старших пластунок. 270 (59%) належать до куренів УСП, а 189 (41%) не є членами 
куренів. Більшість (93%) належить до станиць чи груп, а 33 (7%) є самітниками. Кількість кожного віку в 
УСП є подано на таблиці. 
 

Відзначення 
Надано Орден св. Юрія в Бронзі (перше пластове відзначення для УСП) ст.пл.вірл. Лесі Гентиш, Верх. зі 
станиці Ню Йорк. 
 

Крайовий З'їзд УСП 
З'їзд УСП є заплянований на жовтень під час КПЗ'їзду на Союзівці. 
 

Члени УСП 
Поодинокі старші пластуни й пластунки вкладають в Пласт багато праці. Вони є виховниками в станицях 
і групах, члени станичних старшин та займають посади в КПС-і й ГПБ-і. Цього літа вони були 
виховниками та комендантами не тільки на окружних таборах та вишколах, але також на ЮМПЗ в 
Канаді. Члени УСП з Америки не тільки брали участь у перших і других етапах ЮМПЗ, а ще додаткова 
кількість поїхала на третій етап і були членами під-табору УСП на оселі Пластова Січ. Існує дуже 
активна група старших пластунів і пластунок, котрі виконують різні обов'язки в Пласті. Звертаємося до 
тих членів УСП, котрі вже довго недіяльні – подумайте як Ви би могли прислужитись Пластові своїми 
талантами і здібностями. Знаємо, що кожна праця в Пласті не підходить кожній особі. Нехай кожен собі 
знайде корисне заняття в Пласті, від якого дістане задоволення! 
 
Щиро дякуємо всім, що з нами співпрацювали, нам помагали та з нами усміхалися під 
час нашої каденції. Бажаємо наступному проводові УСП успіхів у їхній праці. 

 
С.К.О.Б!                                               За Крайовий Провід УСП 

 
 

ст.пл. Ляриса Чебіняк, Верх. 
в.о. Крайового Референта УСП 

usp@plastusa.org 
 
Зміни в реєстрі УСП від січня до 
вересня 2007 (включно).  
Прийнято до УСП:  
Бабій, Наталка Сієтел 6/21/07 
Бойко, Максим Дітройт 4/25/07 
Бриндзя, Юрій       Без станиці 6/21/07 
Вейлен, Анна Ваш. 3/20/07 
Вишницька, Сяня Чікаґо 8/1/07 
Вірстюк, Маркіян Філя. 3/20/07 
Галібей, Лев Нюарк 5/29/07 
Гафткович, Наталя Клівленд 1/16/07 
Гафткович, Петр Клівленд 1/16/07 
Глинська-Кольцьо, Доня  Ваш. 4/25/07 
Гомик, Григорій Філя . 6/21/07 
Гурин, Меляся Ню Йорк 1/16/07 
Деркач, Іван Чікаґо 6/21/07 
Добчанський, Роман  Вашінґтон 5/29/07 
Кoпистинська, Ляриса  Клівленд 9/13/07 
Конрад, Рената Сієтел 4/25/07 
Конюх, Михась Дітройт 6/21/07 
Кордуба, Тирса Пассейк 4/25/07 

Кострубяк, Марко Балтімор 9/13/07 
Ласовський, Зорян Чікаґо 5/29/07 
Легета, Дімітра Дітройт 8/1/07 
Масний, Стефан Клівленд 1/16/07 
Мелимука, Марко Дітройт 4/25/07 
Мисило, Катря Нюарк  9/13/07 
Михайлюк, Андрій Гартфорд 8/1/07 
Паславський, Данило Нюарк 9/13/07 
Петик, Леся  Філя. 1/16/07 
Розвадовський, Володя Гартфорд 6/21/07 
Снігурович, Марія Гартфорд 3/20/07 
Томків, Ліда Без станиці 5/29/07 
Федорійчук, Адріяна Філя. 6/21/07 
Цвіль, Гануся Філя. 1/16/07 
Яричківська, Оля  Філя. 3/20/07 
 

Відновили членство після вичеркнення  
Процик, Калина Чікаґо 
Брожина, Олесь Чікаґо 
 

І-ше Відзначення: Св. Юрій в Бронзі 
Гентиш, Леся Ню Йорк 

Вичеркнені за неплачення чл. 
внесків 5/29/07  
Бамбер, Адріянa Без станиці 
Горчаківська, Соня Денвер 
Журківська, Христина Дітройт 
Качала, Аля Без станиці 
Кендал, Микола Ню Йорк 
Лой, Женя Рочестер 
Луців, Дмитро Філядельфія 
Матла, Андрея Філядельфія 
Мельник, Адріяна  Ню Йорк 
Пашковська, Христя Боффало 
Плешкевич, Олесь Боффало 
Полянська, Юстина Нюарк 
Попель, Тарас Без станиці 
Ричок, Тамара Нюарк 
Саврас, Петро Лос Анджелес 
Федьків, Юрій Клівленд 
Шaпoвал, Роман Нюарк  
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Звіт 
Голови Крайового Проводу УПС  

за час від жовтня 2005 р. до вересня 2007 р, 
 

Крайовий Провід УПС: Голова — пл. сен. Ніля Павлюк  
  Заступник — пл, сен. Марта Стасюк Діловод зв'язку з куренями — пл. сен. Адя Федаш 

Писар — пл. сен. Авра Слюсарчук  Діловод членства — пл. сен. Оля Стасюк 
 

Діяльність:   Полагоджуємо всі справи які відносяться до сеніорів у ЗСА: 
1. Принимаємо і читаємо звіти. 
2. Голова КП-УПС або члени КП (в заступстві) бере участь у всіх пленумах КПС,. 
3. Переглядаємо пропозиції на відзначення і підвищення. 
4. Доглядаємо прийняття і звільнення з Уладу. 
5. Брали активну участь у Зборах КУПО які відбулися від 2-го до 5-го листопада 2006 р, в Києві, Адя Федаш 

була делегатом від УПС. 
6. В квітні 2007 р, приблизно 1,100 сеніорів одержали запитник чи бажають мати товариську Зустріч. Провід 

УПС рішив щоб така Зустріч відбулася, ми повинні одержати найменше 150 відповідей. До сьогодні 
відповіло лише 38 сеніорів. Виглядає, що є брак. зацікавлення. 

7. Члени Проводу УПС: Ніля Павлюк, Марта Стасюк і Оля Стасюк взяли участь у ЮМПЗ яка відбулася в 
серпні ц.р, в Канаді. 

На час звітування, Улад Пластунів Сеніорів нараховує 1120  членів.  Сеніорів - 552. Сеніорок - 568      
Сеніори прихильники – 41   Сеніори довір'я – 345     Сеніори праці – 627   Сеніори керівництва - 107  

566 сеніорів передплачує "Пластовий Шлях*. 
 

У звітовому часі сеніорам на тереш ЗСА надано 3 відзначення та підвищено 9 ступенів 
Зміни в реєстрі УПС від січня до вересня 2007 

 

Прийняті до УПС зі ступенем 
прихильника:  
Годованець, Оксана Клівленд 
Годованець, Юрій Клівленд 
Грабовський, Олег Ню Йорк 
Жаровська, Андрея Філя. 
Заревич-Ворик, Лідія Дітройт 
Іваськів, Йоанна Нюарк 
Кизик, Орест Ню Йорк 
Кузич, Мотря Ню Йорк 
Рейні, Романа Ню Йорк 
Садовський, Евген Клівленд 
Чума, Мека Філядельфія 
Яросевич, Мирон Чікаґо   

Прийняті до УПС зі ступенем праці  
Гарматій, Андрій Вашінґтон 
Гірняк, Мирон Вашінґтон 
Захарій, Адріян Клівленд 
Касіян Клюфас, Рома Філя. 
Поритко Томсон, Таня Ню Йорк 
 

Відновили членство  
Кульчицький, Лев Клівленд 
Галів, Орест Ню Йорк 

Білик, Андрій Вашінґтон 
Стецюк, Катерина Нюарк 
Стецюк, Юрій Нюарк 
Гойдиш, Володимир Ню Йорк 
Побігушка, Орест Ню Йорк 
Юрчук, Доріян Ню Йорк   

Вибули на власне бажання  
Лещишин, Андрій Вашінґтон 
Шуя, Василь Чікаґо 
 
 

Вичеркнені за неплачення чл. 
внесків 5/29/07 
Бандура, Ярослав Чікаґо 
Бура, Анна Пассейк 
Ґерус, Олександер Без станиці 
Голинська, Ляля Нюарк 
Грицак, Олександра Нюарк 
Калитяк, Роман Без станиці 
Лабунька, Ілля Філядельфія 
Мандзій, Евген Нюарк 
Нолан, Ліда Ню Йорк 
Саврас, Богдан Лос Анджелес 
Харук, Юрій Без станиці 

Хомут, Богдан Ню Йорк 
 

Підвищено ступінь на праці  
Садовський, Евген Клівленд 
 

Підвищено ступінь на довіря  
Білик, Ірена Філядельфія 
о. Гайда, Павло Чікаґо 
Цьолко, Христина Чікаґо 
Іваник, Діяна Чікаґо 
Гриневич, Ігор Чікаґо 
Куріца, Юрій Чікаґо 
Черниченко, Ліда Нюарк 
Козак, Ксеня Дітройт 
Перекліта, Андрій Дітройт 
 

Підвищено ступінь на керівництва  
Микита, Ігор Бостон 
 
 

Відзначення: 
Орден св. Юрія в Золоті 
Данилів, Юрій Філя. 
Гук, Юрій Пассейк 
 
 

Грамота Заслуги 
о. Гайда, Павло Чікаґо 

 
Звітування Куренів та Осередків на 2007 рік 
Курені: „Чортополохи”, „Чорноморські Хвилі”, „Верховинки”, „Княгині”, „Буриверхи”, „Вовкулаки”, „Лісові Мавки” 
„Сіроманці”.  Осередки:  Боффало, Дітройт, Філядельфія 
З початком 2006р, вийшов лист до всіх Осередків УПС з повідомленням, що Провід дуже радо приїде відвідати 
Осередки, якщо вони нас запросять. Від Осередків не було жадного відгуку. Важко провадити працю якщо нема 
комунікації. 
Щиро дякую всім членам КП-УПС за співпрацю, допомогу та поради. 

 

С К О Б ! 
пл.сен. кер. Ніля Павлюк 

Голова КП-УПС 
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Звіт ДІЛОВОДА ПРЕСИ 
за час від 23-го жовтня 2005р. до жовтня 2007р. 

 
З початку своєї каденції старалася, щоб якнайбільше статтей про пластову діяльність появлялися в 
пресі. До кінця звітового часу появилося около 130 статтей в українській пресі на пластові теми. Всі ці 
статті можна знайти в хроніці діловода преси. Через переповненість цієї хроніки, яка також включає 
хроніку попереднього діловода преси, наступна каденція змусить подбати про нову хроніку, щоб 
продовжувати традицію збирання статтей про Пласт. 
 
Вирішила з початку каденції відновити прес-сторінку ,,Пластова Ватра”, яка перше почала виходити в 
1954 році. Ці сторінки у Свободі і Ukrainian Weekly, які колись мали багато більший формат, 
інформували громадянство про пластову діяльність. В перших чотирьох роках Ватра виходила кожного 
місяця, тоді дво-місячно, а тоді квартально. Рівнож, виходила подібна сторінка в Народній Волі п.н. 
,,Пластова Іскра”, а в газеті Америка виходила СКОБ-сторінка українського Пласту. З часом ці сторінки 
взагалі перестали видаватися, а рівночасно формат газет зробився значно менший.  
 
В січні 2007-го року появилася відновлена сторінка ,,Пластова Ватра” в газетах Свобода, Ukrainian 
Weekly і Америка. Сторінка/платня рекляма підготовлена мною, вийшла у кольорі і також появилася 
перший раз в англійській мові в Ukrainian Weekly. Переклад зробила я. Статті у цім першім числі були на 
теми: 150-ліття народження ДРОТ-а, загальний огляд пластового року, коротко про астронавтку-
пластунку Гайді Стефанишин-Пайпер, та коротко про референта старшого пластунства під рубрикою 
,,Запізнайте Пластунів”. На моє прохання ілюстрації до цього числа підготовила пл. сен. Оленка 
Червоняк-Терлецька. На сторінці також появився привіт в імені КПСтаршини. 
 
В липні 2007-го року вийшла друга ,,Пластова Ватра”. Теми статтей були: 95-ліття Пласту, привіт від 
КПСтаршини і представлення пластового гасла ,,Молоді ми і світ нам відкритий”, коротко про зимовий 
мандрівний табір, знимка новаків з Пасейку та коротко про молоду страшу пластунку/акторку Стефуню 
О’Конел. Так як попередня стаття в Ukrainian Weekly появилися ті самі інформації англійським 
перекладом. 
 
При кінці вересня/з початку жовтня появиться остання ,,Пластова Ватра” цієї каденції, в якій будуть 
спомини та фотографії учасників ЮМПЗ 2007 в Канаді. 
 
Під час каденції я написала кілька статтей (напр. про пластову групу в Сієтел, про КПЗїзд, 95-ліття 
Пласту, які табори відбуваються ітд.) Крім цього, один з моїх обов’язків був знаходити охотників щоб 
писали до преси про пластові події на яких я не була присутною – напр. Свято Юрія, табори, Орликіяди 
ітд. Дякую всім тим що радо мені допомагали в цім, і давали мені статті і фотографії для поміщення.  
 
За останніх два роки дуже багато поодиноких осіб та куренів подавали статті до преси без мого 
прохання і за це я дуже вдячна. Тяжко знати про діяльність кожного куреня, і ці особи які подавали 
новини про свої станиць чи курені, додали до широкого джерела інформацій про Пласт.  
 
Багато статтей в українській та англійській мові, включно зі сторінками Пластова Ватра, тепер 
знаходяться на нашій пластовій мережі під рубрикою прес-реліс. Це було зроблено для англомовних 
читачів які бажають дізнатися про активність Пласту, як також для україномовних які цікавляться 
Пластом.  
 
Впродовж каденції я також підготовляла різні реклями/святочні побажання для газет в імені 
КПСтаршини, які знаходяться в хроніці.  
 
Ще раз дуже дякую тим всім які дописували до преси і заохочую дальше подавати цікаві інформації про 
діяльність у Ваших станицях, куренях та оселях. Також дякую уступаючій КПСтаршині за співпрацю. 
 

СКОБ! 
пл. сен. Галя Кузишин-Голубець ЛМ 
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ЗВІТ з ДІЯЛЬНОСТИ 
КОРЕСПОНДЕНЦІЙНОГО СЕКРЕТАРЯ КПС 

від  жовтня 2005 р. до  вересня 2007 р. 
 
 

У звітовому часі вислано 279 писем: 
 
1. Повідомлення країв і Голову ГПБ про новий склад КПС — 7 писем. 

2. Привіти і ґратуляції — 4 письма. 

• КПЗ'їзд Канади 

• КПЗ'їзд Арґентіни 

• ЮМПЗ в Канаді 

• Підвищення військової ранґи пл. сен. Б. Люшнякові 

3. Список членів нашого краю до Дирекції Пластового Видавництва — 1 письмо. 

4. Звернення до Установ про датки на "Обмін Булав" — 76 писем. 

5. Подяка за датки на "Обмін Булав" — 40 писем. 

6. Подяка за датки на крайові цілі — 132 письма. 

7. Подяка за пересланий чек — 1 письмо. 

8. Піддержка Українських Кооператив Америки — 1 письмо. 

9. Побажання сеніорам з нагоди їхнього 90-ліття — 2 письма. 

10. Назначення члена нашого краю до Номінаційної Комісії КУПО — 1 письмо. 

11. Подяка за опіку над пластунами які приїхали до Америки на пластові табори — 1 письмо. 

12. Запрошення на XXVIII КПЗ'їзд — 13 писем. 
• Капелян   УКЦ 
• Капелян   УПЦ 
• Начальний   Пластун 
• Голова ГПР 
• Голова ГПБ 
• СУМ 
• КПС Австралії 

• КПС Арґентіни 
• КПС Велико Британії 
• КПС Канади 
• КПС Німеччини 
• КПС Польщі 
• КПС України 

С К О Б ! 
пл.сен. Авра Слюсарчук 

Кореспонденційний Секретар 
 
 

З В І Т 
Протоколярного писаря 

 
По сьогодні (1-го вересня 2007 року) Крайова Пластова Старшина відбула 19 пленарних сходин і я їх 
усіх протоколувала. 
 Складаю подяку усім членам цієї КПСтаршини та канцелярії за дуже гарну співпрацю. Особливу 
подяку складаю свойому синові, ст.пл. Іванові Кіналеві, за велику технічну поміч. 

 
С. К. О. Б.! 

пл.сен. Оксана Кіналь 
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ЗВІТ З ДІЯЛЬНОСТІ 

ГОЛОВИ СЕКТОРА ВИХОВАННЯ І ВИШКОЛІВ 
за час від 1 жовтня 2006 р. до 1 вересня 2007 р. 

 
І. Організація 
 
Голова сектора:  пл. сен. Марта Перейма, ПС 
Крайовий комендант УПЮ:  ст. пл. Марта Мудра, Бурх. 
Крайовий комендант УПН:  пл. сен. Уляна Слабіцька., ПС 
Голова Крайової Таборової Комісії:  ст. пл. Василь Літепло, ЛЧ до січня.2007 р. 
                                                        пл.сен.Всеволод Гнатчук, ЛЧ від квітня 2007р. 
Діловод Вишколу УПЮ:   ст. пл. Діяна Юрчук, ЛМ 
Діловод Вишколу УПН:   пл. сен. Маруся Борковська, ЧП 
Діловод Тіловиховання:  ст. пл. Татяна Кузьмович, ЛМ 
 
ІІ. Перегляд праці 
 
А. Вступ 
Протягом другої каденції праця виховного сектора пройшла дуже швидко. Кожен член сектора 
виконував свої обов’язки самостійно, але при потребі радився з іншими колеґами. В цьому часі, голова 
КТК ст. пл. Василь Літепло зрезиґнував, а на його місце кооптовано пл. сен. Всеволода Гнатчука, Л.Ч. 
 
Сектор відбував телесходини майже щомісяця в часі між телеконференціями пленуму КПС.  
 
Б. Українська мова 
Питання української мови в Пласті-ЗСА знаходиться на етапі серйозного занепаду. Рідко чується цю 
мову на пластових заняттях. Сьогодні майже кожен член організації вміло користується комп’ютером у 
виконанні шкільних завдань, на роботі чи у спілкуванні з друзями. Існують різні програми української 
мови, які можна встановити у персональні комп’ютери, щоб переписуватися українською мовою. 
Всупереч зусиллям попередньої КПС з метою уможливити пластунам українізувати клявіятуру, 
більшість листування відбувається англійською мовою. Це стосується не тільки особистого листування, 
але також повідомлень виховників, станичних старшин і діловодів різних рівнів. Відповіді на питання 
чому це так - різні.  Для когось невистачає часу, а англійською швидше, хтось не вміє набирати текст 
кирилицею, чиїсь комп’ютери не відчитують кирилицю, а інколи просто незадовільне знання української 
мови. 
 
Щораз частіше натрапляємо на членів організаціїї, які не володіють українською мовою. Помічаються 
також випадки, що навіть батьки, які володіють досконало українською мовою, спілкуються між собою і з 
своїми дітьми англійською. Пластова виховна праця терпить від цього, бо заняття зводяться фактично 
до лекції мови, а не на розвиток пластових знань і навиків. Виховникам і підростаючим поколінням стає 
чим раз важче висловлюватись українською мовою.  
 
За час цієї каденції не вдалося виконати резолюцій КПЗ’їзду, які стосуються продовження праці мовної 
комісії. Все ж таки, влітку члени комісїї побували на оселях „Вовча Тропа” і „Писаний Камінь”, де під час 
таборових зайнять вказували на важливість української мови і пропонували булавним способи як 
заохотити таборовиків до використовування української мови.  
 
Якщо Пласт у ЗСА має бути україномовною організацією, то необхідно буде вкласти великих зусиль, 
щоб довести кожному, хто називає себе пластуном, важливість особистої відповідальності за тривке 
існування й розвиток нашої організації як україномовної. Питання залишається відкритим: чи є у нас 
така воля, таке переконання і така необхідна підтримка внутрі організації і зі зовні? 
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В. Виховна праця  
По станицях виховна праця продовжується з більшим чи меншим успіхом. У більшості станиць далі 
сильно відчувається брак виховників у новацтві та юнацтві. Особливо відчувається брак виховників – 
старших пластунів. На це складаються різні причини. Тут відіграють ролю і студії, і праця, та велике 
часом віддалення від пластових осередків. Важко заанґажувати старших пластунів до виховної праці по 
станицях. Часто батьки активно включаються до виховної праці, але це не може замінити того молодого 
братчика, сестрички чи друга і подруги, які є саме тим прикладом – „ідеалом”, на якому пластова молодь 
хоче взоруватись. 
 
Г. Табори 
1. Ювілейна Міжкрайова Пластова Зустріч дещо вплинула на чисельність учасників на окружних 
таборах. Незважаючи на побоювання у декого, що табори не відбудуться, чи що треба їх значно 
скоротити, цього року повноцінні літні табори відбулися на всіх пластових оселях завдяки великій 
відданості та праці членів ОТК, як і завдяки великим зусиллям команд/булав та адміністрацій. Відбувся 
перший (хоч короткочасний) табір на північному заході, у стейті Вашінґтон По різних оселях та інших 
місцях розташування, влітку таборувало приблизно 425 членів новацтва та юнацтва під наглядом членів 
булав та команд. Відбувся Зимовий Мандрівний Табір. Лещетарський табір не відбувся через брак снігу. 
Всі табори відвідували-перевіряли члени КПС чи довірені ними пластуни. (На жаль, знову на деяких 
таборах були учасники – не члени Пласту - всупереч рішенню про те, що діти мають бути активними 
членами Пласту принаймні на три місяці до кінця пластових занять по станицях. Так само були учасники 
команд і булав, які не були зголошені до КПС, не пройшли перевірки та одобрення КПС.) Цього року не 
було КВТ саме через ЮМПЗ, але відбулася „Школа Булавних” на оселі „Писаний Камінь”. 
 
2. На наших таборах питання виконання політики «Zero Tolerance» ще не здійснюється досконало всюди 
і завжди. Питання безпеки наших членів повинно бути нашим першочерговим обов’язком і ми мусимо 
знайти кращий підхід до цього питання. Бажано, щоб у найближчому часі ми цю справу остаточно 
вирішили. Хотілося б тіснішої співпраці окружних таборових комісій та членів команд і булав у цьому 
питанні. 
 
3. З огляду на ЮМПЗ, цього літа на табори не були запрошені виховники з України. Бажано, щоб у 
майбутньому ця програма обміну продовжувалась з тим, щоби процес відбору кандидатів розпочинався 
якомога раніше, аби завчасно всі знали, хто приїде, куди булавні будуть призначені, і яку будуть 
виконувати функцію. 
 
4. Завдяки ст. пл. Іванові Кіналеві, введено процес електронного перегляду анкет зголошень кандидатів 
до таборових команд і булав. Таким чином можна було легким способом ознайомитися з кандидатами 
та одобрити їхню кандидатуру, за умови що анкета була заповнена правильно, кандидат відповідав на 
потрібні вимоги та були відповідні підписи. Для декого у секторі ця система була трошки складною, але 
при бажанні можна було її засвоїти. Найважче було листуватися з кандидатами, у яких бракували 
необхідні інформації в анкетах. Вони довго не відписували чи взагалі не відповідали. Це дуже 
сповільняло хід процесу. Протягом цього часу виникли різні пропозиції на покращення цієї процедури. В 
майбутньому передбачається удосконалення цього процесу -- буде легше і тим, які перевіряють, як і 
тим, що приймають членів таборових команд та булав.    
 
Ґ. Вишколи 

1. Вишкіл Новацьких Впорядників 2007 відбувся на переломі червня- липня на оселі „Новий Сокіл”. 
Вишкіл закінчили 37 юнаків і юначок.  

 
2. Два юнацькі вишколи:  

а) У місяці січні в українському центрі у Morristown, NJ для дорослих та батьків та  
б) Теле-конференційний – письмовий перед ЮМПЗ. 

  
Вітаю випускників цьогорічного вишколу новацьких та юнацьких вишколів! Бажаю всім виховникам 
багато успіхів, творчості та радості у цій важливій пластовій праці!  
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Д. Ювілейна Міжкрайова Пластова Зустріч 
 ЮМПЗ з нагоди 95 ліття Пласту відбувся з 4 по 19 серпня як запляновано в Канаді у провінціях 
Квебек і Онтаріо, у столиці Оттаві та на оселі „ Пластова Січ”. Понад 300 юнаків і юначок з ЗСА (із 600 
учасників з країн, де знаходиться Пласт) взяли участь у цьому надзвичайному заході при допомозі 
міжнародної булави із старших пластунів і сеніорів. Програма включала мандрівництво, канойкарство, 
 і таборування, яке вимагало великої співпраці і зарадності. Юнацтво заздалегідь приготувало 
різноманітні експонати, пісні та виступи на З’їзд. Непогода зовсім не зіпсувала настрою, а додала до 
великого піднесення і задоволення. ЮМПЗ надало можливість відчути себе членом великої спільноти та 
познайомитися з пластунами з усього світу. Учасники з ЗСА здобули перші місця у точкуванні. На 
останні чотири дні ще зібралося 400 старших пластунів, сеніорів та новацтва. Відгуки про ЮМПЗ дуже 
позитивні. 
 
ІІІ. Особиста діяльність 
 
1. Праця над підготовкою вишколу новацьких виховників та проведення цього вишколу як комендантка. 
 
2. Зустрічі з виховниками та представниками проводів у станицях „Албані”, „Міннеаполіс”, „Боффало” і 

„Рочестер”. Ці зустрічі були надзвичайно цінними, бо дали можливість ознайомитись зі станом, який 
існує в краю по станицях. Все ж таки не вдалося мені розробити пляну дії для кращої підтримки 
станиць у виховній праці. 

 
3. Була членом делегації ЗСА на КУПО, яке відбулося в Києві у листопаді 2006 р.  
 
4. Була предсідником Великої Ради Орлиного Круга та відвідала „Орликіяду” у Києві – листопад 2006 р. 
 
5. Очолила перегляд зголошень кандидатів до команд і булав літніх таборів - до часу, коли перебрав цю 

відповідальність в.о. голова КТК. 
 
VI. Подяка 
 
Щиро дякую всім членам Виховного Сектора за виконання своїх обов’язків. Особлива подяка членам 
КПС за співпрацю над різними питаннями. Пл. сен. Всеволодові Гнатчукові велика подяка за нелегку і 
виснажливу працю, яку він доброзичливо виконував протягом короткого терміну як в.о. голови КТК.  
Велика подяка пл.сен. Олі Стасюк за адміністраційну підтримку.  
 
Детальніші інформаціії знаходяться у звітах крайових комендантів, голови КТК та діловодів. 
 

СКОБ! 
 

 
пл. сен. Марта Перейма, ПС 

Голова Сектора виховання і вишколів 
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Звіт із діяльності 
КРАЙОВОГО КОМЕНДАНТА ЮНАЦТВА 

2005-2007  
 
1. Склад булави Крайової Комендантки УПЮ – ЗСА 
 
Крайова Комендантка УПЮ    ст. пл. Марта Мудра, Бурх. 
Член булави      ст. пл. Ляриса Гудь, ЛМ 
Член булави      ст. пл. Христя Баранецька, ЛМ 
Член булави      ст. пл. Катря Кузьмович, ЛМ 
 
 
1. Звіт із виконання резолюцій Малої Ради Скобиного Круга XXVІI КПЗ’їзду 
 
1. XXVII КПЗ’їзд доручає КПСтаршині подбати, щоб у 2006 році відбувся Крайовий Вишкільний Табір. 

Гляньте ч. 4 
2. XXVII КПЗ’їзд доручає КПСтаршині вплинути на введення позитивних змін у підготовці і в 

переведеннi Орликіяди, інакше КПС буде змушений відтягнути дозвіл на участь юнацтва в Орликіяді. 
Гляньте ч. 8 

3. З приводу того, що малий відсоток юнацтва не переходить повної юнацької програми і не докінчує 
третьої проби, XXVII КПЗ’їзд доручає КПСтаршині припильнувати, щоб юнацтво скоріше 
розпочинало працю над проєктами до третьої проби і, як можливо, її закінчували до кінця 11-ої кляси 
щоденної школи. Гляньте ч. 3 

 
2.  Затвердження Зв’язкових 
В звітовому часі затверджено таких зв’язкових: 

1. ст.пл. Демян Матусяк, ЧМ, в.о. зв’язкового 7-го куреня УПЮ-ів ім.Івана Чмоли в Чікаго (17.ІІ.2007) 
2. ст.пл. Адя Ганкевич,СП, в.о. зв’язкової 2-го куреня УПЮ-ок ім. Л. Українки в Ню Йорку (8.IX.2007) 
3. ст. пл. Іван Кіналь, зв’язковий 3-го куреня УПЮ-ів ім. геть. Івана Мазепи в Ню Йорку (8.ІX.2007) 

 
3. Іменування скобів і вірлиць 
У звітовому часі іменовано 10 скобів і 20 вірлиць.  Думаю, що зацікавлення в здаванні третьої проби ще 
досить високе, і виглядає, що в 2007 р. ЮМПЗ мав вплив на вищеподані числа. Юнаки і юначки, котрі 
хотіли стати учасниками табору скобів і вірлиць під час ЮМПЗ, мусіли закінчити третью пробу до ЮМПЗ 
(8 скобів і 9 вірлиці з З.С.А. відбули ЮМПЗ).  Дякую всім зв'язковим і виховникам з якими я мала нагоду 
співпрацювати, щоб уможливити юнацтву підвищити своє пластове знання. 
 
Реєстер Скобів 

#363 Андрій Зварич Філядельфія 15.І.2006 Філядельфія 
#364 Зоріян Ласовський Чікаго  29.V.2006 Свято Юрія, „Зелений Яр” 
#365 Демян Гриців Дітройт  27.V.2007 Свято Юрія, Іл. 
#366 Роман Гювел Чікаго  27.V.2007 Свято Юрія, Іл. 
#367 Марко Іваник Чікаго  27.V.2007 Свято Юрія, Іл. 
#368 Маркіян Дзюк Чікаго  27.V.2007 Свято Юрія, Іл. 
#369 Марко Веселовський  Чікаго  27.V.2007 Свято Юрія, Іл. 
#370 Олекса Макух Ню Йорк  9.VI.2007 Ню Йорк 
#371 Михась Фединський Клівленд  7.VII.2007 „Писаний Камінь” 
#372 Михайло Стецик Клівленд  7.VII.2007 „Писаний Камінь” 

Реєстер Вірлиць 
#515 Наталя Гафткович Клівленд  8.І.2006 Клівленд 
#516 Вікторія Крайнц Дітройт  29.V.2006 Свято Юрія, „Зелений Яр” 
#517 Віра Казанівська Чікаго  29.V.2006 Свято Юрія, „Зелений Яр” 
#518 Олена Кебало Ню Йорк  29.V.2006 Свято Юрія, „Вовча Тропа” 
#519 Ляриса Патті Нюарк  9.VII.2006 „Вовча Тропа” 
#520 Аня Вейлен Вашінгтон  9.VII.2006 „Писаний Камінь” 



 21

#521 Ляриса Кобзяр Ню Йорк  11.XI.2006 Орликіяда, Союзівка 
#522 Катрія Мисило Нюарк   13.I.2007 Нюарк 
#523 Ліяна Буняк Нюарк   13.I.2007 Нюарк 
#524 Андрея Казанівська Чікаго  27.V.2007 Свято Юрія, Іл 
#525 Таня Григорович Ню Йорк  9.VI.2007 Ню Йорк 
#526 Ліля Артимишин Ню Йорк  9.VI.2007 Ню Йорк 
#527 Анастазія Грабовська  Ню Йорк  9.VI.2007 Ню Йорк 
#528 Тереса Сосенко Чікаго  7.VII.2007 „Писаний Камінь” 
#529 Наталя Тарасюк Філядельфія 7.VII.2007 „Писаний Камінь” 
#530 Адя Федина Філядельфія 22.VII.2007 „Вовча Тропа” 
#531 Юля Кнігницька Філядельфія 22.VII.2007 „Вовча Тропа” 
#532 Йоанка Караман  Філядельфія 22.VII.2007 „Вовча Тропа” 
#533 Мелася Сьокало Філядельфія 22.VII.2007 „Вовча Тропа” 
#534 Мелася Лесюк Філядельфія 22.VII.2007 „Вовча Тропа” 

 
В вересні, 2007 р., мене просили відбути сходини з юнацтвом (головно розвідувачами) про третю пробу 
у Клівленді.   
 
4. Крайовий Вишкільний Табір 
Помимо того, що була вже ціла команда, булава, та програма КВТ, табір не відбувся літом 2006 р. через 
брак зголошень.  КВТ не відбувся літом 2007 р. тому, що відбувалася ЮМПЗ в Канаді. 
 
5. Вмілості 
Вмілість „Їзда на Сніговій Дошці” КПС затвердив в грудні 2005 р. вчас, щоб був ужитий під час 
лещетарського табору.  Ця вмілість тепер стала частиною програми лещетарського табору.   
 
Вмілості електронного знання, які виготовив ст. пл. Іван Кіналь, готові до ухвалення КПС. 
 
6. Видавництво 
В 2006 році було оголошено, що редакція пластового журналу „Юнак” зупиняє свою діяльність. 
 
7. Свято Юрія 
В 2006 р., станиця Дітройт перевела Свято Юрія на „Зеленому Ярі”. Курінь „Лісові Чорти” перевів Свято 
Юрія на «Вовчій Тропі.   
 
В 2007 р., Курінь „Хмельниченки” перевів Свято Юрія-Схід на терені „Вовчої Тропи”.  Станиця Чікаго 
перевела Свято Юрія-Захід в „Indiana Dunes State Park.” 
 
8. Орликіяда 
Орликіяда відбулася 12-13 листопада, 2005 р. з темою „Помаранчева Революція.” Кожного року є різні 
нарікання про Орликіяду. Одна проблема це брак об’єктивних суддів. Тому, що суддів частo 
підбирається із присутніх людей котрі знаходяться на Орликіяді, вони не завжди об’єктивні. Якщо суддя 
є виховником з даної станиці, то він може нехотячи дати перевагу учасникам з тої станиці. В 2005 р., ст. 
пл. Христя Баранецька працювала з Орликівцями, щоб позитивно розв’язати цю проблему. Вона 
заздалегідь підшукала суддів і перевірила, щоб вони не були виховниками які працювали з юнацьким 
куренем над підготовкою на Орликіяду.  Результат був позитивний. Дякую Христі за її допомогу. 
 
В 2006 р. звернено увагу на ще одну проблему, а саме, щоб обіжники і матеріяли на Орликіяду вийшли 
вчасно (при кінці літа). Орликіяда відбулася 11-12 листопада, 2006 р. з темою „Екологія України.” 
Матеріяли не були готові при кінці літа, і виховники нарікали, що юнацтво не мало досить часу 
відповідно підготовитися. Помимо цього недотягнення, Орликіяда була успішною. Дякую ст. пл. Ліді 
Кость за допомогу у підготовці матерялів на Орликіяду 2006.  
 
Тема Орликіяди 2007 р. – це Українськa Myзикa. Дякую ст. пл. Аді Гелбіґ і пл. сен. Дарці Небеш за 
допомогу у підготовці матерялів на Орликіяду 2007. 
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9. Комісія Української Мови 
КПС вважає, що наша найбільша проблема сьогодні є низький рівень української мови. КПЗ’їзд доручив 
нам продовжувати працю комісії мови. Голова комісії пл. сен. Мотрія Бойко-Вотерс.  
 
В 2007 р., члени Комісії відвідали оселі „Вовча Тропа” і „Писаний Камінь” під час дошколу булавних, і 
говорили з булавами про важливість української мови і про спосиби заохотити таборовиків вживати 
українську мову.  
 
10. КУПО 
16-ті Збори КУПО відбулися 2-го до 5-го листопада, 2006 р. в Києві. Я звернулася до членів своєї булави 
і ніхто не міг поїхати до Києва в той час. Ст. пл. Василь Літепло поїхав як заступник ККЮ-ЗСА на Збори.  
 
11. ЮМПЗ 
Ювілена Міжкрайова Пластова Зустріч відбулася 4-го до 19-го серпня 2007 р. в Канаді. Щоб заохотити 
юнацтво з ЗСА поїхати на зустріч, КПС рішила, що участь в ЮМПЗ буде числитися як участь в 3-
тижневому таборі. Дуже багато юнацтва і виховників із ЗСА поїхали на Зустріч. В загальному точкуванні, 
юнацтво з ЗСА здобули слідуючі місця:  
 1-ше: 31-ий курінь УПЮ-ів ім. Івана Виговського i Сам. гурток юначок „Водні Лілеї", Пассейк 
 2-ге: 17ий курінь УПЮ-ів, ім. Байди Вишневецького, з Клівленду 
 3-те: 28ий курінь УПЮ-ок, ім. кн. Ольги, з Клівленду 
 
12. Справи краю 
Табір на заході ЗСА  
В 2007 р., пл. група Сієтел зорганізувала перший табір у стейті Вашінґтон. Через непорозуміння з 
оселею, котру група Сієтел винаймила на цей табір, табір тривав тільки 5 днів. З приводу того, що КПС 
бажає підтримати пластову активність на заході ЗСА, рішено, що цей табір буде числитися як 3-
тижневий табір для учасників із Сієтел. Але, на другий рік, КПС вимагатиме, щоб табір в дійсності 
тривав повних 3 тижні, щоб зачислився як до пластових вимог до проб. 
 
Самітники 
ст. пл. Катря Кузьмович пропонувала щоб змінити структуру організації самітників. До тепер, Катрія 
опікувалася всіма самітниками. Вона порадила поділити список самітників між кількома виховниками і 
вона лишиться виховником самітників в Колумбас, Огайо до часу її від’їзду з Огайо. Дякую Катрі за її 
допомогу. 
 
Підписи на таборових анкетах 
Перед таборами в 2006 і 2007 р., я виготовила список із зразками підписів всіх зв’язкових та впорядників 
самостійних гуртків і переслала їх оселям. Хочу подякувати тим оселям, котрі перевірювали анкети 
зголошення учасників таборів, щоб усі мали правильні підписи. 
  
Інша активність 
• Я була булавною під час Свята Юрія на „Зеленому Ярі” в травні 2006 р. 
• Я була адміністраторкою під час таборів на ПК в липні 2006 р. 
• Я була суддя під час Орликіяди в 2006 р. 
• Я була булавною під час Свята Юрія-Захід в травні 2007 р. 
 
Хочу щиро подякувати всім зв’язковим, з якими я співпрацювала під час моєї каденції. Дякую моїй 
булаві за їхню підтримку та поради. Рівно ж складаю подяку пл. сен. Дарці Якубович, Бурх. за її 
допомогу. Я мала велику честь очолювати юнацтво в ЗСА і працювати для добра Пласту. 
 

СКОБ! 
ст. пл. Марта Мудра, Бурх. 

Крайова Комендантка Юнацтва 
kky@plastusa.org 
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ЗВІТ 
ДІЛОВОДА ЮНАЦЬКОГО ВИШКОЛУ 
за час від вересня 2006 до вересня 2007 

 
1.Вишколи 
 
У звітовому часі переведено один юнацький вишкіл: 

1. ВЮВ (для дорослих) в днях 20-21 січня, 2007 в українському центрі в Morristown, NJ.  На вишколі 
було семеро учасників. 

 
2. Міжкрайові вишколи 
Літом 2007 відбулася „Школа Булавних” на „Писаному Камені”.  
 
3.Форми вишколів 
Вишколи можна відбути у трьох формах: 
 

1. Кореспонденційний- для далеко віддалених 
2. Семінарний вишкіл- переважно для дорослих, включає писемну і семінарну частину (два дні) 
3. ВЮВ- однотижневий табір для старшого юнацтва і старшого пластунства. 

 
Цього року відбулися семінарні і кореспонденційні вишколи.  Через Ювілейну Міжкрайову Пластову 
Зустріч, яка відбулася в серпні цього року, не було однотижневого вишколу в літі. 
 
4.  Закінчили юнацький вишкіл 
Наступні пластуни закінчили вимоги юнацького вишколу: 
 
1.  пл. сен. Дарка Патті   Пассейк  (семінарний вишкіл) 
2.  ст. пл. Олесь Григорович  Чікаґо (кореспонденційний вишкіл) 
3.  ст. пл. Матій Лабунька  Ню Йорк (юнацький вишкіл в Канаді)  
4.  ст. пл. Максим Бойко  Дітройт (юнацький вишкіл в Канаді) 
 
5.  КВ  І (ступінь впорядника) 
У звітовому часі схвалено ступінь КВ І УПЮ наступним виховникам, і зареєстровано їх у Кадрі 
Виховників, як членів Скобиного Круга. 
 
1.  ст. пл. Антін Дурбак  Чікаґо   квітень 2007 
 
6. КВ ІІ (ступінь зв’язкового) 
(ГПБ надає ступінь зв’язкового на рекомендацію КПС через Скобиний Круг на пропозицію Головної 
Булавної УПЮ.)  
 
1. ст. пл. Адьо Подпірка, ЛЧ  Ню Йорк листопад 2006  
 
7. ПОДЯКА 
 
Щиро дякую наступним пластунам за співпрацю цього року: пл. сен Юркові Кузьмовичеві, пл. сен Марті 
Кузьмович, пл. сен. Кіці Юрчук, ст. пл. Тані Кузьмович,  пл. сен. Дорі Горбачевській, та пл сен. Марті 
Переймі.   Дякую також всім учасникам вишколів, які сумлінно і з великим ентузіязмом брали участь у 
дискусіях і програмі вишколу.  Щасливі ті, які будуть від Вас навчатися в Пласті. 
 

СКОБ! 
 

ст. пл. Діяна Юрчук, ЛМ 
Діловод Юнацького Вишколу 
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ЗВІТ 
із Вишколу Юнацьких Впорядників 

який відбувся від 20-21 січня 2007 в Morristown, NJ 
 

1. Організація вишколу 
Це був cемінарний вишкіл, який запляновано для дорослих членів станиці Пассейк.  Вишкіл включав 
два дні гутірок, та писемні завдання. 

 

2. Програма вишколу 
Програма вишколу була переведена за вказівками Скобиного Круга.    
 

3. Прелегенти вишколу 
 ст. пл. Діяна Юрчук, ЛМ 

пл. сен. Юрко Кузьмович, ЧМ 
пл. сен. Кіця Юрчук, Гр 

 ст. пл. Таня Кузьмович, ЛМ 

4. Учасники вишколу 
пл. сен. Ната Білаш 
пл. сен. Леся Козіцька 
пл. сен. Петруся Паславська 
пл. сен. Дарка Патті* 
пл. сен. Дарка Темницька 

 
пл. сен. Орест Темницький 
пл. сен. Іван Шмотолоха 
 

* Закінчила всі завдання з 
вишколу юнацьких 
впорядників 

5. Завваги 
Всі семеро учасників цього вишколу були дуже охочі до виховної праці.  Одна Учасниця вже здали 
вишкіл понад 20 років тому, і брала участь у вишколі аби усучаснити своє знання пластової програми 
і навчитися нових підходів до праці з юнацтвом.  Ця талановита група сеніорів брала участь у 
розмовах з великим запалом.  Багато і з ним мають дітей юнацького віку і з переконанням працюють 
як виховники або у допоміжних ролях іншим впорядникам.  Сильно рекомендую цим пластунам при 
нагоді відбути вишкіл зв’язкових, бо кожний і з них надається на цей пост. 
 

6. Подяки 
 

Дякую Петрусі Паславській та Дарці і Орестові Темницьким які помогли з організацією вишколу.  
Дякую прелегентами які посвятили багато часу і зусилля щоб цей вишкіл успішно відбувся.   

 

СКОБ! 
ст. пл. Діяна Юрчук, ЛМ 

організатор і прелегент вишколу 
 

СКОБИ І ВІРЛИЦІ 1995-2007 (В ПОРІВНАННЮ ДО СКІЛЬКОСТІ 18-ЛІТНЬОГО ЮНАЦТВА) 
 РІК  Скільки 

іменовано 
Скобів 

Скільки було 
18-літніх 
юнаків 

Скільки 
іменовано 
Вірлиць 

Скільки було 
18-літніх 
юначок 

 
 

РІК 

Скільки 
іменовано 
Скобів 

Скільки було 
18-літніх 
юнаків 

Скільки 
іменовано 
Вірлиць 

Скільки було 
18-літніх 
юначок 

1995 1 25 17 40 2002 11 40 10 55 
1996 1 38 7 26 2003 4 38 3 59 
1997 1 25 2 39 2004 7 49 17 58 
1998 14 31 16 42 2005 4 45 6 54 
1999 4 38 3 31 2006 2 51 7 51 
2000 6 45 14 35 2007 8 53 13 43 
2001 9 42 9 37      
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Вірлиць 18-літніх юначок
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ЗВІТ 
із ВИШКОЛУ ЮНАЦЬКИХ ВПОРЯДНИКІВ (для дорослих) 

який відбувся 5-6 листопада 2005 на Союзівці 
 
А. Провід: 
Комендант ВЮВ пл. сен. Юрій Кузьмович, ЧМ  
Комендантка  ВЗ  пл. сен. Дарія Якубович, Бурх 
Інструктор   пл. сен. Ростик Слабіцький, ЧМ 
 
Б. Учасники вишколу: 
ст. пл. Катя Коваль-Калета 
ст. пл. Тиміш Галібей, ЛЧ 
пл. сен. Андрій Бойко, ЛЧ 
пл. сен. Мотря Бойко Вотерс, ПС 
пл. сен. Христина Ковінко, ЧХ 
пл. сен. Юрій Темницький, ЧМ 
 
В. Організація 
Вишкіл Юнацьких Впорядників (для дорослих) був зорганізований у формі півтора-денного семінару під 
час ‘Орликіяди’, рівночасно з Вишколом Зв’язкових. Це використало нагоду зібрати дорослих 
практикуючих виховників, які відбули ВЮВ дуже давно і потребували ‘відсвіження’ або ніколи не відбули 
ВЮВ але не мали часу на однотижневий вишкіл. Це також дало нагоду на певні спільні дискусії з 
учасниками ВЗ і найкраще використало час інструкторів на обидвох вишколах. 
 
Г. Програма: 
Програма була поміщена в ‘Пластовому Листку’ ч. 213, ст. 34 як частиною звіту з Вишколу Зв’язкових, 
котрий відбувався рівночасно і зі спільними інструкторами. Програма відбулася в такому порядку як 
подано. Відкриття відбулося приблизно о 9:30 з ранку в суботу з тим, що програму перервано, щоби піти 
на відкриття ‘Орликіяди’. Програма першого дня була вичерпана приблизно о 10:00 год. вечора. В 
неділю програма почалася о 10:00 год. з ранку, після Богослуження, і закриття вишколу відбулося о 
першій год. по пол. 
 
Тому, що майже усі учасники були довголітними пластунами, і мали багато життєвого досвіду у праці з 
юнацтвом, дискусії мали більше практичний характер. Найбільша увага була звернена на самовиховний 
процес який повинен діяти у Пласті і як його увести у життя. 
 
Всі учасники успішно закінчили вишкіл. 
 
Ґ. Завваги 
Програма була дуже повна і з практичних причин, час був дуже обмежений. Вичерпно передискутувати 
всі важні і потрібні теми за 13-14 годин на мою думку є дуже трудно. 
 

С.К.О.Б! 
 

пл. сен. Юрій Кузьмович, ЧМ 
Комендант ВЮВ 
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Звіт із Діяльностi 
ДІЛОВОДА ТІЛОВИХОВАННЯ 

За час від 1. листопада, 2005 до 1. вересня 2007 
 
У звітовому часі мала нагоду полагодити кілька справ. Докінчила англомовний обіжник і матеріяли на 
ВФВ котрі розпочала попередній діловод, ст. пл. Рома Климкович-Кульчицька. Ці матеріяли були 
обдумані для учителів щоденних шкіл, котрі могли б обзнайомитися з програмою ВФВ, та допомогти 
дітям докінчити деякі вимоги. 
 
Разом із Олею Стасюк перероблено анкету ВФВ у формі складаного індексу. Завваги под. Олі, що діти 
повертаються з таборів без анкет, а ті котрі повертаються не знають що далі робити ми розглянули. 
Нова анкета ВФВ складається як анкета до проб, і є кішенькового формату. Кожна точка на ВФВ тепер 
вимагає підпис виховника котрий проводить перевірку.  
 
Перед літними таборами 2006 і 2007 вислала всім комендантам окружних таборів матеріяли для 
переведення програми ВФВ та відповідні інструкції. Матеріяли я розмножила щоб кожний комендант 
мав вже повний склад під рукою. Також мала нагоду поговорити зі Спартанками перед таборами літом 
2007. Я з ними поговорила про важливість закінчити всі точки ВФВ під час літа, і якщо не всі точки, 
бодай плавання та біг. 
 
Повернено мені досить багато виповнених анкет. Ті, котрі закінчили всі вимоги отримають від мене 
посвідку і відзначку. Тим, котрі пересилають не закінчені анкети або не досягнули відповідної скількости 
точок повертаю анкету з виясненням. 
 
Також, мала нагоду перевести гутірки в Ню Йорку з юначками про самопевність і добре почуття про своє 
тіло. Я приготовила презентацію на компютері яка включала знимки з журналів та різні реклями і разом 
з моїм знання індустрії, навчила дівчат як дивитися на ці реклями. Пляную, якщо є нагода, поїхати до 
Нюарку і поговорити з юначкам там. 
 
Англомовну анкету можна знайти на мережі 
 
Кішенькову анкету ВФВ можна знайти на мережі 
 
Нижче подаю реєстр здобутих відзнак ВФВ у звітовому часі. Закликаю членів УПС і УСП теж брати 
участь в програмі ВФВ та здобути відзначку ВФВ. 

 
СКОБ! 

ст. пл.-гребець Татяна Кузьмович, ЛМ 
Діловод Тіловиховання 

РЕЄСТР ВФВ 
УПС  701  пл.сен. Орися Дмитрик-Бузета          702 пл.сен. Дарка Темницька 
 
ЮНАКИ 
532 пл.учас. Тома Мандич  ІІ 
533 пл.учас. Петро Раковський  ІІ 
534 пл.учас. Макі Оконел  ІІ 
601 пл.роз. Зоріян Ласовський  ІІІ 
602 пл.учас. Максим Маґун   ІІ 
603 пл.прих. Андрійко Вірстюк  І 
604 пл.прих. Денис Пілецький  І 
605 пл.учас. Христіян Крочак  ІІ 
606 пл.прих. Роман Ковальчук  І 
607 пл.прих. Михасик Паверс  ІІІ 
608 пл.роз.Адріян Лялюк  ІІІ 
609 пл.роз. Стефан Паверс ІІІ 
610 пл.роз. Олександер Шморгун ІІІ 
611 пл.роз. Осип Белкірус ІІІ 
612 пл.учас. Денис Головатий ІІІ 
613 пл.прих. Стефан Шишка І 

614 пл.роз. Андрій Піхурко ІІІ 
615 пл.роз. Олесь Клек  ІІІ 
616 пл.роз. Павло Скільник ІІІ 
617 пл.учас. Андрій Вовк ІІ 
701 пл.учас. Данило Вейлен ІІ 
702 пл.учас. Юрій Слабіцький  ІІ 
703 пл.роз. Маркіян Дзюк ІІІ 
704 пл.прих. Стефан Клек І 
705 пл.роз. Демян Гриців ІІІ 
706 пл.роз. Марко Іваник ІІІ 
707 пл.прих. Данило Ґілеспі І 
708 пл.роз. Роман Зварич ІІІ 
709 пл.роз. Олекса Макух ІІІ 
710 пл.роз. Роман Гувел ІІІ 
711 пл.роз. Марко Веселовський ІІІ 
712 

713 пл.прих. Мирослав Немелівський І 
714 пл.роз. Микола Сосенко ІІІ 
715 пл.учас. Павло Король ІІ 
716 пл.прих. Дмитрій Дейчаківцький І 
717 пл.роз. Павло Тершаковець ІІІ 
718 пл.прих. Михайло Тершаковець І 
719 пл.учас. Еван Макентіер ІІ 
720 пл.роз. Іван Андрійович ІІІ 
721 пл.учас. Олег Андрійович ІІ 
722 пл.учас. Микола Паверс ІІ 
723 пл.роз. Максим Маґун ІІІ 
724 пл.учас. Мирослав Немелівський ІІ 
725 пл.роз. Данило Вейлен ІІІ 
726 пл.прих. Данило Ваньо І 
727 пл.прих. Христіян Патті І 
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552 пл.прих. Гануся Орланд І 
553 пл.роз. Адріяна Орланд ІІІ 
554 пл.учас. Ляля Бенсон ІІ 
601 пл.учас.Алекса Патті ІІ 
602 пл.роз. Вікторія Крайнц ІІІ 
603 пл.роз. Катря Місило ІІІ 
604 пл.роз. Діяна Куріца ІІІ 
605 пл.прих. Надя Курц І 
606 пл.роз. Ляриса Патті ІІІ 
607 пл.прих. Христинка Темницька І 
608 пл.учас. Мая Ставнича ІІ 
609 пл.роз. Оленка Кебало ІІІ 
610 пл.прих. Марта Левко І 
611 пл.учас. Ліда Ковінко ІІ 
612 пл.учас.Таля Пилипишин ІІ 
613 пл.учас.Христинка Фат ІІ 
614 пл.прих. Анастасія Раб І 
615 пл.прих. Таля Григорович І 
616 пл.роз. Віра Казанівська ІІІ 
617 пл.роз. Аня Вейлен ІІІ 
618 пл.учас. Соня Тарин ІІ 
619 пл.учас. Ляриса Семеґен ІІ 
620 пл.прих. Алана Сметанюк І 
621 пл.учас. Діяна Клапіщак ІІ 
622 пл.роз. Тамара Козицька ІІІ 

623 пл.прих. Ірена Бровар І 
624 пл.прих. Наталя Кукліч І 
625 пл.учас. Уляна Стасула ІІ 
626 пл.учас. Софія Захарчук ІІ 
627 пл.роз. Лариса Кобзяр ІІІ 
628 пл.роз. Оленка Стасула ІІІ 
629 пл.учас.Таля Ґілеспі ІІ 
630 пл.роз. Аня Нона ІІІ 
631 пл.прих. Оля Яричківська І 
632 пл.роз. Ляриса Шишка ІІ 
633 пл.учас. Александра Король ІІ 
634 пл.учас.Анастасія Раб ІІ 
635 пл.учас. Аріяна Скільник ІІ 
636 пл.прих. Христя Гайда І 
637 пл.          Маріянна Сенечко ІІІ 
638 пл.учас. Ліда Карті ІІ 
639 пл.прих. Наталя Карті І 
640 пл.учас. Андрея Цибрівська ІІ 
641 пл.прих. Катя Козак І 
642 пл.прих. Ліда Грабович І 
701 пл.учас. Віра Іванків ІІ 
702 пл.учас. Уляна Зварич ІІ 
703 пл.роз. Ліля Артимишин ІІІ 
704 пл.роз. Анастазія Грабовська ІІІ 
705 пл.роз. Таня Григорович ІІІ 

706 пл.прих. Калина Мельник І 
707 пл.учас. Іванна Мурська ІІ 
708 пл.роз. Тереса Сосенко ІІІ 
709 пл.роз. Мелася Лесюк ІІІ 
710 пл.роз. Наталка Тарасюк ІІІ 
711 пл.роз. Юля Кнігницька ІІІ 
712 пл.роз. Адріяна Федина ІІІ 
713 пл.прих. Олеся Білаш І 
714 пл.учас. Алана Сметанюк ІІ 
715 пл.учас. Наталя Пилипишин ІІ 
716  пл.учас. Оля Розвадовська ІІ 
717 пл.прих. Ірка Мігалюк І 
718 пл.учас. Арета Бойко ІІ 
719  пл.прих. Роксоляна Балух І 
720 пл.роз. Йоанна Караман ІІІ 
721 пл.учас. Леся Олесницька ІІ 
722 пл.учас. Наталя Карті ІІ 
723 пл.прих. Ніна Дитюк І 
724 пл.учас. Катерина Буриш ІІ 
725 пл.прих. Тетяна Буриш І 
726 пл.учас. Ірена Мігалюк ІІ 
727 пл.роз. Мая Ставнича ІІІ 
728 пл.учас. Йоанна Караман ІІ 
729 пл.учас. Катя Вайлд ІІ 
730 пл.роз. Алекса Патті ІІІ 
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Звіт 
КРАЙОВОГО КОМЕНДАНТА УПН 

Від жовтня 2005 до жовтня 2007 
Організаційний Стан Краю 
Крайовий Комендант УПН:  С.О. Уляна Слабіцька 
Заступник Коменданта  С.О. Ростислав Слабіцький 
Булава:    С.О. Богданна Ковальчук 
     С.О. Аня Гнатейко 
     С.О. Оксана Ласовська 
Впорядники самітників:  С.О. Надя Кулинич і С.О. Оленка Карпинич 
 
Стан Краю: 
Мені тяжко повірити, що уже п’ять літ минуло від коли я згодилася на себе взяти відповідалність 
Крайового Коменданта Новацтва. Моя ціль тоді була зміцнити підставові мети новацтва і припильнувати 
щоб правильник був однаково пристосований у цілому краю. Моя мета була скромна але я боялася що 
така простенька мета може не до осягнення. Але я не була одинока в краю, що думала що в новацтвіі 
знаходиться наша пластова майбутність. В краю були і є гніздові котрі думають так як я, і були готові 
вкласти усі свої зусилля щоб в новацтві була одність і єдність --щоби ми працювали як одиниця, а не як 
поодинокі гнізда. Ті зміни не були усе радо прийняті по станицях. Але вислід нашої співпраці є 
сильніший улад і тим сильніша організація. 

 

Не можна сказати, що в новацтві нема жадних недотягнень. В краю є постійний брак виховників і ми усі 
свідомі того що рівень мови дітей і виховників не такий як колись був.  

 

Щодо виховників, найбільший брак виховників є у станицях котрі відновлюються і ще немають старшого 
юнацтва. У тих станицях провадять новацькими сходинами або старші пластуни котрі уже скінчили 
студії, працюють, і є готові віддати свій час новацтві; або батьки новацтва. Брак виховників у великих 
станицях є більш скомлікована ситуація. На жаль, минули ті дні коли юнак чи юначка відбули вишкіл і 
тоді 4 або 5 літ з тим самим роєм працювали. Тепер юнацтво, після закінчення середної школи, 
виїжджає на студії. Навіть коли є постійний доплив виховників, то гніздові постійно працюють зі „свіжо 
спеченими виховниками”. Виховник попрацює рік чи два і тоді відїжджає на студії. Ми усі хотілиби щоби 
молоді виховники провадили сходинами, щоби новацтво скористало зі запалу і енергії молодої особи. 
Але я не певна що важніше новацтві – енергія і запал молодого виховника котрий тілки може віддати рік 
чи два новацтві, чи щоби сходинами провадили старший член УСП або родичі котрі можуть ділитися 
своїм досвідом і дати дітям ту стабільнісь і тяглість котрі є дуже важні у дітей новацького віку. Помимо 
того що є постійний брак виховників сходини реґулярно відбуваються тому що є виховники і батьки котрі 
дбають про нашу організацію і вкладають усі свої зусилля щоби та організація зростала і міцніла.  

 

Щодо рівня мови, я не хочу дурити людей і казати, що в краю не відбуваються сходини „гаф на пів” тому 
що ми усі свідомі того що загальний рівень мови не такий як колись був. Так, є діти і виховники котрі 
ледве говорять по українськи, але також є діти і виховники котрі прекрасно говорять по українськи. У 
гніздах де провадять сходинами старші члени УСП чи родичі то сходини на загал відбуваються по 
українськи. Ті виховники вимагають, щоб діти якнайбільше говорили по українськи. У гніздах де 
провадять сходинами молоді братчики і сестрички то бачимо нижчий рівень мови. То не усе тому що 
рівень мови виховників не є на рівні старших, але тому що ті молоді виховники ще не знайши підходу до 
новацтва. На загал я бачу що рівень мови на таборах є гірший ніж під час року на сходинах. Мені батькиі 
часто кажуть, що вони вдома вимагають щоби діти говорили по нашому а коли діти вертаються з табору 
то раптово „забули як говорити по українськи”. Але є також випадки коли батьки є приємно заскочені 
коли діти котрі в дома не хотіли говорити по українськи, вертаються з табору і раптово „щеботять по 
нашому”.  

 

Так, певно що є недотягнення. Але я є оптиміст котрий бачить що склянка є на пів повна а не пів 
порожна. Я не є готова ліквідувати організацію тому що рівень виховників чи мови не є такі як я хотіла 
щоб вони були. Я волію сконцентруватися на позитивах. Щоби радіти тим, що Пласт ще існує (читаючи 
старі звіти хтось би думав, що Пласт мав перестати існувати в 60-тих роках). Я волію бачити перед 
собою усміхнені личка котрі нетерпеливо чекають щоб сходини почалися і дітей котрі хочуть їхати на 
табори. Я волію тішитися з тими батьками котрі вислали англомовну дитину на табір і по трьох тижнях 
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підібрали з табору „нову дитину” тому що щось що братчик або сестричка сказали запалило в серці 
дитини любов до рідної мови.  

 

Так, є недотягнення, але завдяки тяжкій праці моїх гніздових я за останніх п’ять літ бачу багато 
позитивних змін в краю. Замість нарікати, поможіть. Я закликаю до виховної праці усіх тих котрі лише 
бачуть в нашій організації неґативи. Прийдіть і допоможіть нашим виховникам знайти українські виховні 
матеріали і тим підвищити рівень сходин, або поділіться з нашими наймолодшими вашими дослідами 
або скажіть їм який пласт колись був. Якщо кожний пластун якось трошки допоможе то за короткий час 
ми побачимо ще більше позитивних змін. 

 

В краю знаходяться рої у 22 ох станицях/групах. Стан новацтва є загально без змін але в послідних 
двох роках відновилася новацька праця в околиці Ню Бранзвик Ню Джерзі, самостійний рій у Албані 
побільшився і переходить процес одержання гніздового числа, а в Рочестері чуємо чимраз більше 
новацького сміху і перший раз чуємо цвіркання пташат. Зріст новацької праці не відбувається тільки по 
станицях але також в новацьких таборах. Того року Клі Елум, Вашінґтон відбувся перший новацький 
табір. Я мала нагоду відвідати той табір і допомогти у його переведенні. Я знала, що табір був 
надзвичайний коли я запиталася одної новачки „Як тобі було на таборі і що тобі подобалося”, а вона на 
мене подивилася з усміхненим личком, махнула головою „так”, і сказала що табір був надзвичайний і 
тоді мені десять хвилин розповідала чому він був надзвичайний.  

 

Звіт із виконання Резолюції і Рекомендацій Малої Ради Орлиного Круга 
 

1. ХХVІІ КПЗ’їзд доручає Крайовому Комендантові Новацтва виготовити таборову програму для 
найстаршого новацтва на окружних таборах. 
До виконання того доручення зголосився курень Верховинки. Я мала нагоду з членами обговорити ту 
справу і вони розвідують різні варіанти програми. Я пляную дальше з Верховинками співпрацьовувати у 
виготовленню програми для найстаршого новацтва на окружних таборах. 

 

2. ХХVІІ КПЗ’їзд доручає Крайовому Комендантові Новацтва придбати допоміжні виховні матеріяли і 
розіслати їх в край. 
 Члени Орлиного Круга виготовили різні проєкти допоміжних матеріялів. 
А – Сірий Орел Ростик Слабіцький виготовив старі видання «Готуйсь” на компактній дискетці. 
Б – Готові сходини (казка, майстрування, гра, спів) на загальні або сезонові теми знаходяться на 

новацькій веб-сторінці. Ті сходини виготовили різні члени Орлиного Круга. 
В – Гніздові постійно діляться інформаціями електронно – на примір казками, майструваннями, 

віршиками, і.т.д. і передають ті інформації своїм виховникам.  
Г - Продовжена система електронного контакту. Коли комусь потрібно інформації про дану тему, 

виховники або гніздові пишуть або до мене або безпосередньо до всіх гніздових о поміч знайти дані 
про цю тему.  

Ґ – Через різні технічні проблеми я немогла поміщувати більше виготовлених пакеток вмілостей і 
ставляти їх на мережу. Хоча ті пакетки не були готові до публікації вони були до диспозиції 
виховникам якщо вони були їм потрібні.   

3. ХХVІІ КПЗ’їзд доручає Діловодові Новацького Вишколу усучаснити матеріяли Ради Орлиного Вогню і 
виготовити допоможні матеріяли для учасників Ради Орлиного Вогню. 

За це відповідає Діловод Новацького Вишколу. 
 

4. ХХVІІ КПЗ’їзд зобов’язує усіх організаторів пластових таборів на терені ЗСА подбати щоб усі члени 
проводів і булав таборів мали відповідні кваліфікації, а саме: 
 Комендант Окружного табори УПН – відбуття із задовілним вислідом Ради Орлиного Вогню – 

Гніздових (вишкіл новацьких гніздових). 
 Члени проводу і булави окружного табору УПН – відбуття іх задовільним вислідом Ради Орлиного 

Вогню – Впорядників (вишкіл новацьких виховників). 
За це відповідає КПС і КТК. 

 

5. ХХVІІ КПЗ’їзд доручає Крайовому Комендантові Новацтва перевірити стан членів Пласту котрі 
довголітно працюють з новацтвом але не одержали ступінь КВ. 
 Коли перевірюю звіти або таборові анкети і бачу що хтось має довголітну працю з новацтвом а 
не має ступінь КВ то я прошу щоби виповнили анкету ступеня КВ.  
6. ХХVІІ КПЗ’їзд доручає КПСтаршині придбати склад безрукавників для новачок. 

За це відповідає КПС. 
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Рекомендації 
1. КПЗ’їзд рекомендує, щоб Діловоді Новацького Вишколу розвідав можливість переводити Раду 
Орлиного Вогню після окружних таборів в роках коли відбувається Золота Булава. 
 За це відповідає Діловод Новацького Вишколу. 
 
Табори 
Новацтво мало нагоду таборувати на трьох оселях в краю – на ‘Новому Соколі’, на ‘Вовчій Тропі’, на 
‘Писаному Камені’ та в стейтовому парку в Кле Елум, Вашінтон, як також у таборах у Канаді і в Украінї.  
У 2007 році також відбувся денний табір новацтва під час ЮМПЗ. (КПС одобрив табір в Сієтл для 
пластунів з групи Сієтл, але впорядниця двох самітниць з Аризони запропонувала їм поїхати до Сієтл на 
табір через віддаль, і я дозволила їм зачислити цей табір як вимогою до проб. В минулих роках вони 
їхали на схід на табір.) 
 
Діяльність від жовтня 2005 до вересня 2007р  
Була присутня, або вислала представника, на усіх сходинах пленуму КПС і на усіх сходинах виховного 
сектора. 
Крайовий Пластовий Зїзд         Жовтень 2005 
Мала Рада Орлиного Круга         Жовтень 2005 
Свічечка - Станиця Кергонксон        Січень 2006 
Коляда зі Станицею Кергонксон        Січень 2006 
Надала признання ККН виховникам за посвяту і працю з УПН    Січень 2006 
Новацьке Свято Весни Пассейк-Філядельфія-Нюарк-Ню Бранзвик   Червень 2006 
Запізнання Наймолодшого Новацтва з Оселею „Вовча Тропа”    Червень 2006 
Брала участь у підготовці Ради Орлиного Вогню (Виховників)    Червень 2006 
Відвідала новацькі табори на Новому Соколі      Липень 2006 
Перевела вмілість на новацьких таборах на „Новому Соколі”    Липень 2006 
Співпрацювала з Головною Булавною у підготовці Великої Ради Орлиного Круга Жовтень 2006 
КУПО             Листопад 2006 
Велика Рада Орлиного Круга        Листопад 2006 
Сходини станичних          Грудень 2006 
Відвідала новацький табір у Кле Елум, Вашінґтон     Липень 2007 
Перевела зайняття на новацькому таборі у Кле Елум     Липень 2007 
Перевела зайняття у під-таборі УПН підчас ЮМПЗ     Серпень 2007 
Відвідала 21 Гніздо у Гартфорді  
Співпрацюю з Станичною Старшиною у Албані у створенню гнізда 
Відвідала Самостійний Рій у Кергонксоні. 
Далі виготовляю допоміжні матеріяли до новацьких вмілостей. 
Зустрічаюся з гніздовими та новацькими виховниками на різних пластових і громадських імпрезах де 
маю нагоду обмінюватись думками.  
Тримаю писемний, електронний і телефонічний контакт з гніздовими і виховниками УПН. 
Приготовила і вислала звіт ККН – ЗСА до Головної Булавної УПН 
Брала участь у всіх телеконференціях видавництва „Готуйсь”.  
Тримаю телефонічний й електронний контакт з ред- колєґією „Готуйсь” (Редактором і ККН-Канада). 
Вшила для новачок безрукавники котрі тепер продають у пластовій крамниці. 
Співпрацювала з діловодом новацького вишколу у підготовці наступного телевишколу. 
Підготовляю матеріяли гніздовим на загальні пластові або сезонові теми. 

 

Подяки 
Дякую мойому чоловікові і дітям за їхню терпеливість і вирозуміння - вони ніколи не нарікали коли мої 
обов`язки Крайового Коменданта Новацтва відтягали мене від моїх родинних обов`язків. 
 

Дякую всім гніздовим, сестричкам, братчикам, батькам і знайомим котрі мені допомогли у виконанні моїх 
обов`язків. Без їхньої постійної підтримки я ніяк би немогла їх виконати. А головно, без їхної посвяти 
праця з новацтвом би ніколи не відбулася.  

Готуйсь! 
Сіра Орлиця Уляна Слабіцька 

KKN@PlastUSA.org                                                                                                                           ККН – ЗСА 
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Звіт 
ДІЛОВОДА НОВАЦЬКОГО ВИШКОЛУ 
за час від 1 жовтня 2006 до 31 вересня 2007 

 
 

1. Нав’язала контакт з учасниками новацького вишколу 2006 по станицях  з наміром довідатися про 
їхню діяльність і працю після відбуття вишколу. 

        
2. Оголосила телефонічний дошкіл для новацьких виховників в лютім 2007. (Дошкіл не відбувся 

через брак зголошень.) 
 

3. Зорганізувала і була інструктором на Вишколі Новацьких Впорядників ,,Скарби Новацтва” на 
оселі „Новий Сокіл” в Бофало.  Вишкіл успішно закінчили 37 учасників. (Звіт долучений.) 

 
4. Ступінь впорядника УПН (КВ-І) здобули: 
 

Боднарук, Оленка Клівленд 
Бриндзя, Олекса Без станиці 
Бриндзя, Юрій Без станиці 
Буняк, Ліана Нюарк 
Гановський, Стефан Чікаґо 
Гафткович, Петро Клівленд 
Гевка, Таїса Філядельфія 
Гомик, Григорій Філядельфія 
Грушкевич, Дамян Клівленд 
Джейкенс, Таня Нюарк 
Заревич Ворик, Ліда Дітройт 
Зварич, Андрій Філядельфія 
Івашко, Міцьо Балтімор 
Казанівська, Віра Чікаґо 
Козак, Ксеня Дітройт 
Козицька, Роксоляна Чікаґо 
Комічак, Богданна Клівленд 
Копистинська, Ляриса Клівленд 
Кострубяк, Адріян Балтімор 

Крайнц, Вікторія Дітройт 
Кузик, Александер Клівленд 
Лабунька, Матійко Ню Йорк 
Лебедь, Аріянна Нюарк 
Легета, Дімітра Дітройт 
Легета, Александра Дітройт 
Лесюк, Меляся Філядельфія 
Масний, Стефан Клівленд 
Матійцьо, Тиміш Ню Йорк 
Мисило, Катрія Нюарк 
Нагнибіда, Івась Нюарк 
Піхурко, Леся Дітройт 
Плешкевич, Христя Чікаґо 
Подпірка, Віктор Ню Йорк 
Сьокало, Меланія Філядельфія 
Федина, Адріяна Філядельфія 
Цьолко, Адріян Чікаґо 
Чорнодольський, Даріян Балтімор 

 
  

5. Резолюції і рекомендації КПЗ    
3. ХХVІІ КПЗ’їзд доручає Діловодові Новацького Вишколу усучаснити матеріяли Ради 
Орлиного Вогню і виготовити допоможні матеріали для учасників Ради Орлиного Вогню. 
Розпочато усучаснення матеріялів Ради Орлиного Вогню: Розроблено і опрацьовано велику 
кількість роздаткових матерялів на новацький вишкіл якими користуються учасники двох останних 
новацьких вишколів. 
1. КПЗ’їзд рекомендує, щоб Діловоді Новацького Вишколу розвідав можливість 
переводити Раду Орлиного Вогню після окружних таборів в роках коли відбувається 
Золота Булава. 
„Вовча Тропа” відповіла що не є зацікавлена мати вишкіл після таборів. „Новий Сокіл” відповів що 
готовий розглянути можливості.  З „Писаним Каменем” тяжко нав’язати контакт. 

 
5.  Подяки 
 

Щиро дякую членам КПС і канцелярії КПС за допомогу в переведенні вишколів.  Особливо дякую 
голові Виховного Сектора за виконання посту комендантки вишколу 2007. 

 
ГОТУЙСЬ! 

 
Сіра Орлиця Маруся Борковська 

Діловод Новацького Вишколу 
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РАДА ОРЛИНОГО ВОГНЮ 
215-ТА ВПОРЯДНИКІВ 172 

„СКАРБИ НОВАЦТВА” 
 
1. Назва: 215-та  Рада Орлиного Вогню Впорядників 172   “Скарби новацтва” 
 
2 Місце і Дата:  „Новий Сокіл”   23 червня до 4 липня 2007 р.Б. 
 
3. Оргaнізaтори: Крaйова Пластова Старшина в ЗСA 
                                   Діловод новацького вишколу 
 
4. Провід: Діловод новацького вишколу    С.О. Маруся Борковська 

Комендантка                               С.О. Марта Перейма                               
Бунчужний                                  Члени булави чергувалася 
Писар                                           пл. сен. Ірена Пелех-Зварич 
Канцелярія вишколу                   пл. сен. Ірена Пелех-Зварич               

 

 Булава:  С.О. Ліана Буняк  С.О.Оксана Ласовська С.О.Вікторія Крайнц С.О.Адріян Піхурко 
  С.О.Петро Гафткович  С.О.Катрія Місило  С.О.Микола Григорчук       

 Інструктори:   пл. сен. Ірена Пелех-Зварич  др. Ганна Чумаченко Ласовська  
 
5. Учасники:   37        

1. Бей, Катерина 
2. Белкірус, Йосиф 
3. Вотерз, Андрея 
4. Вірстюк, Христина 
5. Вітковська, Леся 
6. Вишницький, Лукас 
7. Гадзевич, Павло 
8. Григорович, Александер 
9. Іваник, Катя 
10. Келлегер, Нора 
11. Клек, Олесь 
12. Клецун, Юліяна 
13. Кохан, Марко 

14. Кордуба, Ждан 
15. Кучер, Софія 
16. Куріца, Діяна 
17. Кузишин, Александра 
18. Кузишин, Катерина 
19. Лабунька, Андрій 
20. Лялюк, Адріян 
21. Лібер, Марко 
22. Літепло, Матей 
23. Лучанко, Стефан 
24. Маґун, Адріяна 
25. Масна, Вікторія 
26. Мельник, Андрій 

27. Мікел, Юстина 
28. Новачинська, Настя 
29. Павлишин, Меляся 
30. Пітьо, Андрея 
31. Паверз, Стефан 
32. Сидоряк, Марта 
33. Фат, Григорій 
34. Фединський, Михайло 
35. Цьолко, Богдана 
36. Чайковський, Данило 
37. Черник, Юліян 

             
6. Програма дня: 
 

7:00  Вставання 
8:00  Молитва, піднесення прапорів, наказ 
8:30  Снідання 
9:30  Зайняття, гутірки, спів 
12:30 Обід 
1:00  Після обідня перерва, купіль 
2:30  Гутірки, гри і забави 

3:30  Підвечірок 
7:00  Вечеря 
8:00  Гутірка 
8:55  Спущення прапорів 
9:00  Вогник, вечірні заняття 
10:30 Молитва, підготовка до сну 
11:00 Нічна тиша 

 
7. Програма: Залухані гутірки і практичне їх проведення: 

Історія УПН/Орлиного круга            1 
Системи виховання і роля виховника      2 
Фізичний і психічний розвиток дитини  2.5 
Покривджені діти                  1 
Безпека, дисципліна                        1 
Гра і її значення                                8 
Розповідь                                          3 
Пісня, спів                                         10 
Майстрування, ручні роботи, малювання 5 
Самодіяльна гра        3 
Новацький танок         4 
Сходини роя                 8 

Прогулька                    …. 5 
Новацький змаг          5 
Новацький вогник                   8 
Історичні гри          3 
Правильник УПН            2 
Новацькі проби            2 
Новацькі вмілости                  5 
Плянування/3-місячний плян 5   
Книговедення                         1  1 
Звітування                          1 
Чар новакування                     1 
Різниці/схожості між УПН/УПЮ 1 

Церемоніяли                  2 
Новацька домівка/стінка    2 
Вих.матеріяли, дит. література   1 
Костюмівка              3 
Ляльковий театер      3 
Новацька Олімпіяда                     2 
Заняття роями                        3 
Розмови                              2 
Табір                                        0.75 
Точкування                                 0.5 
Співпраця з батьками                   1 
Мовні ігри, мовні поради           3 
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8. Відвідини вишколу:    пл. сен. Марта Кузьмович, голова КПС 
 

9. Точкування::  1-ше місце     Андрея Вотерс 
    2-ге місце      Адя Маґун 
    3-тє місце      Матей Літепло 
 

10. Подяка: 
 

 Дуже дякую діловодові новацького вишколу Марусі Борковській за постійну підтримку впродовж 
підготовки та проведення вишколу. Складаю подяку членам булави та інструкторам за їхню 
підтримку і за гарне виконання своїх завдань перед і під час вишколу. Особлива подяка пл. сен. 
Ірці Пелех-Зварич за взірцеве виконання обов’язків писаря та за ведення канцелярією. 

 Щиро дякую ОТК „Новий Сокіл” під головуванням пл. сен. Мака Стасюка, адміністрації оселі, паням 
в кухні під керівництвом пл. сен. Марти Стасюк  та всім працівникам за  їхню опіку над цілим  
вишколом. ОТК „Новий Сокіл”, зокрема пл. сен. Миколі Луцишинові за те, щодуже облегшив доїзд 
багатьом курсантам та булаві з летовища на оселю та знову на летовище.  

 Дякуємо.  
• Велика подяка о. деканові Мар’янові Процикові за духовну опіку. 
• Складаю особливу подяку с.о. Олі Стасюк, яка була у постійному зв’язку з проводом вишколу 

і дуже причинилася до його успіху своєю наполегливістю, творчістю та великою допомогою. 
• Велика подяка д-р. Гандзі Чумаченко-Ласовській, яка вела цікаві гутірки про мовні ігри та 

давала мовні поради. 
• Дякую North Collins Emergency Rescue за медичну опіку. 

 

11. Завваги: 
 

 Всі курсанти закінчили новацький вишкіл, дехто з більшим, а дехто з меншим успіхом. Учасники 
РОВ одержали багато виховних матеріялів, які пригодяться їм у підготовці новацьких занять. Під 
час вишколу вони мали можливість користуватися різними матеріялами, які знаходилися у 
бібліотеці в канцелярії. 

 Рівень української мови серед курсантів не був задовільним.  Більшості курсантам було дуже важко 
виконувати письмові та усні завдання.  Частіше було чути англійську мову, ніж українську.  
Учасники не почувалися до обов’язку розмовляти українською мовою.  

 Члени булави наполегливо працювали – підготовляли свої гутірки, заняття, поправляли програмки 
і постійно допомагали курсантам. 

 Учасники слухали гутірки, відповідали на запитання і брали участь у дискусіях.  Було багато 
учасників, які не уважали, що треба зберігати порядок за собою чи дотримуватися мовчанки 
після оголошення нічної тиші. 

 Завдяки пл. сен. Ірені Пелех-Зварич, курсанти вивчили дуже багато новацьких пісень і гарно їх 
виконували. 

 Надіємось, що учасники новацького вишколу 2007 року  матимуть бажання і можливість працювати 
з новацтвом  по станицях і  в таборах. 

12. Рекомендації: 
1)  в додатку до анкети, яку заповняє кандидат на вишкіл, впровадити ще інтерв’ю з кандидатами, 
щоб краще оцінити їх рівень знання української мови, чи справляться вони зі завданнями, чи у 
кандидата є бажання відбути вишкіл та працювати згодом з новацтвом. 

2)  Продовжити вишкіл до двох тижнів (чи навіть довше). В перших днях ознайомити курсантів з 
українською дитячою літературою і провести інтенсивні мовні вправи, з метою покращити рівень 
знання української мови, щоб курсанти могли справитися зі завданнями. 

13. Побажання: 
Закупити канцелярійне обладнання – комп’ютер, принтер, “Power Point”, для кращого виконання 
наших обов'язків у підготовці  пластової молоді до виховної праці. 

 

Готуйсь! 
                                                                                           С.О. Марта Перейма  

Kомендант 
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ЗВІТ  
в. о. Голови Крайової Таборової Комісії 
за час від 25-го квітня до 20-го жовтня 2007 року 

 
На прохання голови КПС, пл. сен. Марти Кузьмович я перебрав в.о. голови Крайової Таборової Комісії 
(КТК) з днем 4/25/07, коли зголошення булав/команд було уже “в русі”. Перших шість тижнів 
“обзнайомлювався” зі системою “Sharepoint” (корисна, але потребує удосконалення). 
 
Чисельний стан таборовиків та булав є поданий на табелі при кінці звіту. Додатково, відбулися 4 табори 
Пташат:  

Табори Пташат Назва   Комендант            Стан 
„Писаний Камінь”        32 
„Новий Сокіл” „Табір у Горах”  пл. сен. Ксеня Козак, ЛМ 13 
„Союзівка”(24-УІ) „Водні Птиці”   Леся Науменко   51 
„Союзівка” (7-УІІІ) „У Горах Карпатах” пл.сен. Ксеня Козак, ЛМ 60 

 
Беручи під увагу що декотрі табори мали “духів”(не зголошені члени), тимчасові інструктори і що не всі 
табори Пташат зачисляють родичів, можна безпечно сказати що около 900 людей таборувало з 
Пластом цього року. 
 
Перевірка- Я перевірив усі табори окрім Пташат на Союзівці (перевірив пл. сен. Андрій Перекліта, ЛЧ), 
табори у Сієтел, Ваш. (відвідала пл.сен. Уляна Слабіцька), Пташат на „Новому Соколі” і Старшого 
Юнацтва на „Вовчій Тропі.” 
 
Табори були успішні через знамените підготовлення (пляни таборів) і добре виконання програм. Булави 
і команди, в більшості, “зжиті” і в дуже добрих відносинах між собою, окрім в одному таборі. Більшість 
команд, поза своїми обов’язками, також брали активну участь щоденній програмі табору. Добре 
вив’язання зі своїх обов’язків підтвердили гарні оцінки комендантами членів булав і команд та ОТК 
комендантів.  
Відносини поміж командами/булавами і ОТК були дуже добрі окрім табору УПЮ-ів на ПК - уважали що 
вони були “під мікроскопом” (ОТК ПК це заперечила) і табору УПЮ-ів на ВТ- забагато ОТК втручалася у 
щоденному переведенню табору (це зрозуміло бо комендант, ст. пл. Максим Артимишин, був 
затверджений лишень потім як ОТК згодилася призначити йому “менторів”- пл. сен. Ліду Гук і пл. сен. 
Соню Бокало). 
 
Найбільшою проблемою на таборах є слабе знання українскої мови. Майже кожний табір має 1-2 дітей 
що не розуміють української мови. Оцінка проводів щодо мови - “безнадійна” до “жалюгідна” - хоча усі, 
включно з таборами пташат, зауважили що “краща як у попередніх роках.” Ходячи по оселях я навіть 
час від часу чув нашу мову від дітей. Дуже позитивним і кориснум явищем є що більшість команд/булав 
дали собі за завдання говорити між собою виключно нашою мовою - багато з провідників говорять не 
зле, а декотрі навіть дуже добре, по українськи. Пропоную щоби Крайовий Пластовий Зїзд підтвердив 
що до табору можна принимати тільки дітей котрі розуміють нашу мову а слідуючий КПС має подбати 
щоби ОТК дотримувались цього. 
 
Проблєм з дисципліною не було. В таборі УПН-ів на ПК новацтво було “кволе” і “снувалося по таборі“ аж 
поки не зачали робити впоряд. 
 

Неґативи- брак книги чергового по таборах і таборові “духи”- не зголошені/затверджені члени 
проводу (часом навіть не пластуни, що носять однострої). 

 
Позитиви- більше уживання розвідувачів у переведенню таборів. У таборі УПЮ на ВТ уживали їх 

як “старших братів” для прихильників. 
 
На вирізнення заслужили ОТК на ПК за вчасне зголошення таборів, команд і булав та доставлення 
таборових звітів, включно з наказами відкриття і закриття таборів і комендантка УПЮ-ок на ВТ, ст. пл. 



 35

Адя Ганкевич, СП яка, помимо постійної булави зі чотирьох сестричок (на 60 таборовиків) знаменито 
перевела табір, уживаючи розвідувачок. 
 

а.  Підчас переглядів, я одержав 85 відповідей на запитник для членів булав.  
З тих , що відповіли:  …член   …знайомий, що це робить 

          родини  на оселі (підчас таборів) 
85% знають когось, що курить, і ця особа є…………….  28………………….40 
94% знають когось, що заживає алькоголь, і ця особа є… 73………………… 61 
62% знають когось, що заживає наркотики, і ця особа є…  0  …………………..7 

 

Я залишу якунебудь аналізу психольогам, але мені впадає в очі, що багато більше п’є ніж курить, 
особливо на оселях. 
 

б. Майже усі підтримують “zero tolerance policy”, але були нарікання що ОТК-ії не однаково 
примінюють її.  

 
в.  Більшість підтримує уживання “Присяги членів таборової команди та булави” (перший раз 

застосовано цього року), але є розбіжності щoдо форми і уживання.  
 

Текст присяги: 
„Присягаю своєю честю перед юнацтвом, новацтвом та пластовою громадою, що буду: 
Сумлінно виконувати обов’язки пластового виховника; 
Кожночасно дбати про безпеку та добробут таборовиків; 
Дотримуватись усіх правил Оселі;  
Працювати над собою та намагатись увесь час користуватися українською мовою; та своїм добрим 
прикладом провадити юнацтво (новацтво).” 

 
Особиста діяльність. 
Окрім перегляду таборів, брав участь в усіх сходинах пленуму КПС і виховного сектора та одних 
сходин КТК.Відібрав присягу на кошовому таборі станиці Дітройт. Привітав новозаприсяжених 
учасників на Святі Юрія- Захід. Працюю над відновленням правильника КТК. 
 
Дякую усім членам КПС і ОТК за співпрацю. Рівнож, дякую подругам Марті Кузьмович і Марті Переймі, 
за терпеливість, співпрацю і допомогу. Особливо дякую ст. пл. Іванові Кіналеві за його терпеливість і 
всечасну допомогу в обзнайомленню зі системою “Sharepoint” і за те що “взяв мене за ручку і допоміг 
оминути усі зрадливі яри” тієї системи! 

 
СКОБ! 

 
пл. сен. Всеволод Гнатчук, ЛЧ 

в.о. голови Крайової Таборової Комісії 
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Табори та 
таборовики 

2007 
 

Таборовики подані по 
станицях.  

 
   

  
  

ВОВЧА ТРОПА ПИСАНИЙ КАМІНЬ НОВИЙ СОКІЛ Гр. СІЄТЕЛ# 

Станиця 
таборовика 

УПЮ 
ЮМПЗ Но
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Албані 1 3 5 4 4                             
Балтімор 3     1                               
Без станиці 3 3 3       1 2     1            (2)    
Бостон 14 1 2 5 5   1     1                   
Боффало 5                   1 1   1            
Вашінґтон 13 1 2 1 3       2 2   1   3            
Гартфорд 14 1 3 2 6                           (2) 
Гемпстед   1 5 2 1                             
Дітройт 33           1   8 6 8 5    1          
Йонкерс   5 3   1     1   2        1          
Кергонксон 1   2 1 1                 2 1 1        
Клівленд 23               11 11 10 10    1          
Лос Анджелес                 1 1                   
Ню Йорк 28 14 14 10 11   6 5                (1)   (1)  
Нюарк 47 12 16 15 16 1 10              1 1        
Пассейк 12 6 8 4 2     4 1          3       (1)  
Рочестер 1                          2 1 (1)     (1) 
Сиракюз 3                         1 4          
Філядельфія 46 7 7 8 7 1 4 3 1 1   5               
Чікаґо 60   1       1   4 1 14 6 2 3 8       (1)  
Сієтел 1                              5 5 6  
Таборовиків РАЗОМ 308 54 71 53 57 2 24 15 28 25 34 28 2 10 22 3 5 5 6  
з України     1     *             **    ***   
Булавних   15 16 10 11   7 9 10 10 8 7    8   4  4 

 
 

Таборовики, яких станиці 
не зголосили до КПС, 
як членів на 2007 рік 
 ***  Р. Г. – Нюарк- новачка  
   Л. Щ.- Кергонксон новачка  
  С. С. -  Рочестер новачка  
  **  Р. Л. - Чікаґо – новачка  

 Т. В. – Чікаґо - юначка   
* Н. К.- Філя.- юначка   
  Л. Г.- Нюарк - новачка   

# Згідно з рішенням пленуму в 
справі терміну цих таборів, 
тільки члени пл. групи Сієтел 
можуть зачислити цей табір до 
проби.
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ЗВІТ 
ДІЛОВОДA ГОCПОДAРКИ ТA ФІНAНCІВ 

за час від 10/24/2005 до 9/30/07 
 

Plast Ukrainian Scouting Organization USA    
        BALANCE SHEET 

as of      
Sep 30, 07 

ASSETS     
 Current Assets  
  Checking/Savings  
   SR Money Market 36,061.84 
   SR KPS 6 mo CD 4771-03 69,365.71 
   SR Checking 4771-10 -746.36 
   Ukr. Nat Checking (937-15) (Acct # 937-15) 255.91 
   SR Savings 4771-00 (Acct # 4771-000) 43,446.16 
   Ukr Nat Savings (937-01)* (Acct # 937-01) 36,513.38 
   Petty Cash 304.42 
  Total Checking/Savings 185,201.06
  Other Current Assets  
   1 Year CD 908-040 54,653.75 
   Publishing DatkySavings 20242* (Acct # 20242-000) 4,433.98 
   Publishing Datky - 3 Mo CD 20242-01 5,933.77 
   Publishing Datky - 6mo/CD* (908-020) 6,011.39 
   Publishing-Credit account (US credit in Canadian Publish) 526.49 
  Total Other Current Assets 71,559.38
 Total Current Assets 256,760.44
 Other Assets   
  Scanner  504.64 
  New Haven Fund (33710)* 890.49 
  New Brunswick Fund (33204)* (Stan 4239.31 Pl Pryat 1854.37) 6,573.22 
  Kaplycia Fund (1863) (Acct # 1863) 4,716.94 
  Mencinsky Camp Fund (14740)* (Acct # 14740) 926.55 
 Total Other Assets 13,611.84
TOTAL ASSETS  270,372.28
LIABILITIES & EQUITY  
 Liabilities    
  Current Liabilities  
   Other Current Liabilities  
    HPB Dues 3,283.75
    Subscription Liability  
     2006 3,136.00 
     2005 3,394.15 
     2004 -174.17 
     2003 2,307.96 
     2002 436.54 
     pre-2002 654.16 
     Subscription Liability - Other 5,263.20 
    Total Subscription Liability 15,017.84 
    Payroll Liabilities 1,260.02
   Total Other Current Liabilities 19,561.61
  Total Current Liabilities 19,561.61
 Total Liabilities 19,561.61
 Equity     
  Opening Bal Equity 118,408.61
  Retained Earnings 115,952.61
  Net Income 16,449.45
 Total Equity  250,810.67
TOTAL LIABILITIES & EQUITY 270,372.28
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Plast Ukrainian Scouting Organization USA   
PROFIT & LOSS PREV YEAR COMPARISON 

October 2006 through September 2007 
Oct '06 - 
Sep 07  

Oct '05 - 
Sep 06  

% 
Change 

 INCOME       
  MISC  162.99  665.31  -75.5% 
  CAMP FEE INCOME (TABOROVI OPLATY)      
   Bulava Exchange 700.00  14,080.00  -95.03% 
   Training      
    UPN 20,350.00  25,030.00  -18.7% 
    UPU 390.00  1,510.00  -74.17% 
    Training - Other 0.00  450.00  -100.0% 

   Total Training 20,740.00  26,990.00  -23.16% 
   Camp Fee Income (Taborovi Oplaty) - Other 0.00  385.00  -100.0% 

  Total Camp Fee Income (Taborovi Oplaty) 21,440.00  41,455.00  -48.28% 
  CAROLING 12,725.50  8,396.50  51.56% 
  DONATIONS      
   In Memory of 1,205.00  1,689.00  -28.66% 
   Donations - Other 4,097.00  5,033.00  -18.6% 

  Total Donations 5,302.00  6,722.00  -21.13% 
  DUES  81,034.80  78,356.80  3.42% 
  INTEREST INCOME 9,406.08  6,458.42  45.64% 
  MEETING INCOME      
   Narady Stanychnykh 700.00  0.00  100.0% 
   KPZizd 840.00  1,480.00  -43.24% 
   Meeting Income - Other 0.00  210.00  -100.0% 

  Total Meeting Income 1,540.00  1,690.00  -8.88% 
  SALES       
   medals/pins      
    VFV 256.00  208.00  23.08% 
    KV 0.00  3.00  -100.0% 
    St George 0.00  15.00  -100.0% 
    medals - Other 19.05  0.00  100.0% 

   Total medals 275.05  226.00  21.7% 
   Web Site 356.42  0.00  100.0% 
   Kantseliaria-Sales 120.00  0.00  100.0% 
   Kramnytsia-Sales 0.00  891.65  -100.0% 
   Sales - Other 67.29  158.60  -57.57% 

  Total Sales 818.76  1,276.25  -35.85% 
  UNCATEGORIZED INCOME 79.62  0.00  100.0% 

 TOTAL INCOME 132,509.75  145,020.28  -8.63% 

 EXPENSE       
  OTHER SUPPLIES      
   Books 45.00  670.00  -93.28% 

  Total Other Supplies 45.00  670.00  -93.28% 
  OTHER TAXES      
   Corporation Registration      
    NJ Corporate Annual Report 50.00  25.00  100.0% 
    Michigan 5.00  20.00  -75.0% 

   Total Corporation Registration 55.00  45.00  22.22% 

  Total Other Taxes 55.00  45.00  22.22% 
  MISCELLANEOUS 2.49  247.49  -98.99% 
  PENALTY & INTEREST 0.00  514.97  -100.0% 
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Oct '06 - 
Sep 07  

Oct '05 - 
Sep 06  

% 
Change 

  EQUIPMENT RENTAL      
   Postal Equipment Rental 309.08  195.56  58.05%
   SAT Phone Rental (UMPZ 2007) 5,594.54  0.00  100.0% 
   Auto Rental 285.87  206.80  38.24% 

  Total Equipment Rental 6189.49  402.36  1438.3% 
  CREDIT  102.00  0.00  100.0% 
  ADMINISTRATIVE EXPENSE 57.98  24.75  134.26% 
  ADVERTISING 4,810.00  400.00  1,102.5% 
  AFFILIATE DUES      
   HPB Dues 13,310.00  9,842.50  35.23% 
   Other Dues 100.00  54.60  83.15% 

  Total Affiliate Dues 13,410.00  9,897.10  35.49% 
  CAMP EXPENSES      
   Obimin Bulavy 0.00  8,200.00  -100.0% 
   Taining UPU 0.00  1,440.00  -100.0% 
   Training UPN 16,530.00  27,269.15  -39.38% 
   Camp Expenses - Other 1,000.00  186.60  100.0% 

  Total Camp Expenses 17,530.00  37095.75  -52.74% 
  GOODS FOR SALE 507.00  2,376.75  -78.67% 
  INSURANCE      
   D & O 1,000.00  0.00  100.0% 
   Disability 166.20  0.00  100.0% 
   Medical 0.00  671.70  -100.0% 
   Workman's Comp 6,499.24  3,667.20  77.23% 
   Insurance - Other -151.67  -176.76  -14.19% 

  Total Insurance 7,513.77  4,162.14  80.53% 
  MEETING EXPENSES      
   Meeting Supplies 617.98  196.10  215.14% 
   Meeting Expenses - Other 628.74  3,888.55  -83.83% 

  Total Meeting Expenses 1,246.72  4,084.65  -69.48% 
  OFFICE SUPPLIES      
   Bad Checks (Returned Checks and Expense) 10.00  0.00  100.0% 
   Bank Charge 115.63  101.42  14.01% 
   Money Transfer Chg 0.00  392.00  -100.0% 
   Software 237.00  170.50  39.0% 
   Office Supplies - Other 2,944.88  1,276.74  130.66% 

  Total Office Supplies 3,307.51  1,940.66  70.43% 
  PAYROLL EXPENSES (POST-2002) 40,557.54  38,550.95  5.21% 
  PAYROLL TAX (PRE-2002) 0.00  916.65  -100.0% 
  POSTAL       
   Over Night 223.17  0.00  100.0% 
   Supplies 0.00  26.06  -100.0% 
   Federal Express 23.43  0.00  100.0% 
   Postage 3,604.67  2,458.69  46.61% 
   Postal - Other 28.12  0.00  100.0% 

  Total Postal 3879.39  2484.75  56.13% 
  PROFESSIONAL FEES      
   Legal 1,242.50  0.00  100.0% 
   Accounting      
    State Registration 0.00  650.00  -100.0% 
    W-2 Prep 260.28  675.00  -61.44% 
    Accounting - Other 4,455.00  2,800.00  59.11% 
   Total Accounting 4,715.28  4,125.00  14.31% 

  Total Professional Fees 5,957.78  4,125.00  44.43% 
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Oct '06 - 
Sep 07  

Oct '05 - 
Sep 06  

% 
Change 

  PRINTING AND REPRODUCTION      
   Repair 165.00  0.00  100.0% 
   Cartridges 46.62  121.25  -61.55% 
   Copies 757.70  112.37  574.29% 
   Printing and Reproduction - Other 155.80  705.73  -77.92% 

  Total Printing and Reproduction 1,125.12  939.35  19.78% 
  RENT  6,000.00  3,600.00  66.67% 
  TELEPHONE      
   DSL 916.31  531.90  72.27% 
   Local 794.54  748.66  6.13% 
   Long Distance 433.79  626.87  -30.8% 
   Teleconference 276.78  264.93  4.47% 
   Telephone - Other 59.25  53.00  11.79% 

  Total Telephone 2480.67  2,225.36  11.47% 
  TRAVEL       
   Dining 30.33  95.25  -68.16% 
   Lodging 1,789.21  1,592.37  12.36% 
   Auto      
    Parking 1,381.31  466.75  195.94% 
    Tolls 59.95  190.09  -68.46% 
    Fuel 252.72  286.24  -11.71% 
    Milage Expense 658.28  508.56  29.44% 
   Total Auto 2,352.26  1,451.64  62.04% 
   Travel - Other 7,130.00  8,459.81  -15.72% 

  Total Travel 11,301.80  11,599.07  -2.56% 
  Uncategorized Expenses 0.00  41.98  -100.0% 

 Total Expense 126,079.26  126,344.73  -0.21% 

NET INCOME  6,430.49  18,675.55  -65.57% 

 
Підчас цієї каденції мої обов’язки були рівно поділeні поміж господарськими та фінансовими справами. Багато 
уваги й часу вложилося, щоб запевнити точне річне звітування усіх частин Пласту державі на федеральній формі 
990. Цього звіти куренів станиць та осель включали більше детайлів, як у минулих роках. За 2006 рік звітували 15 
більше частин Пласту ніж за 2005 рік. Наведення кращого порядку щодо звітування в цьому році допоможе нам в 
наступному, тому що була зміна в законі: від 12/31/06. частини, які мають приходу менше як $25,000, і досі не 
мусіли звітувати, змусять це робити.  

 
 Разом з адвокатами та асекурaційними спеціялістами я почала переглядати скомпліковане обрахування 
ризики нашої корпорації на різних рівнях. Обрахування ризики це широка рубрика яка ділиться на кілька категорій 
захисту нашої організації та її членства. Цього року після закінчення судових процесів нам нарешті вдалося 
забезпечити крайовий провід „Liability Insurance”. Дальше розгядаємо можливости дібрання такої самої асекурації 
для решта краю. Надіємося, що це здісниться і що це знизить кошт забезпечення загально Пластові. Під рубрикою 
ризики входять не лиш асекураційні справи а теж і забезпечення наших таборовиків. Також є дуже важливо, щоб 
таборові булави були приготовлені відповідно полагоджувати наглі випадки (crisis training). 

 
 Протягом останнього року я досліджувала ролю федерального та стейтових урядів відносно праці 
публічних добродійних організацій. Головно, нам стало відомо що ,,Attorneys General Offices” різних стейтів 
перевіряють фінансові стосунки добродійних організацій. Їх фокус є збирання і видавання на справи котрі 
відхиляються від цілі під якою дана організація є реєстрована. Кара за відхилення від цілей (Mission Drift) у 
збиранню і розпорядженню фондів не лиш строга але й може понести заборону тій організацій діяти в даному 
стейті. Щоб вияснити, які обмеження це ставить Пластові у збиранні чи даруванні фондів на інші добродійні 
організації, ми заангажували адвоката-спеціяліста щоб розглянув нашу корпораційну структуру. 
 

В кінці, я хочу подати до відома що бухгальтерські видатки за 2005 рік були виплачені в 2006-му році. 
 

СКОБ! 
 

пл. сен. Зоряна Ставнича, Гр 
Діловод Господарки і Фінансів  
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Канцелярія 
 

Членські внески: Повноправні члени це ті, що мають чл.внесок вирівняний за принаймні за попередній 
рік. На день 10/04/07 89% членів УСП та УПС є повноправні.  

 
47% членства Пласту платить по $65,  а 53% вплачує по $45 або менше.  В наступніх 5 роках, згідно 
з рішенням останнього КПЗ’їзду про сеніорів понад 80 літ,  85 додаткових осіб перейде з вищої 
ставки на нижчу. КПС і станиця мусять це тримати на увазі при складання бюджетів.   

 
Процес розгляду зголошень до булав 2007  

 
Хочу дещо описати процес про який згадано в кількох звітах. У минулих роках центральний підхід не вдавався 
через фізичні обмеження пересилки,  зібрання голосів до рішення і т.п.  Цього року була перша спроба при вжитку 
технології, щоб подолати ці перешкоди і багато лютей вложило багато часу і труду, щоб таки був успіх.   

1. КПС має можливість дати доступ до нашої бази даних членам КПС та іншим довіреним особам, через 
систему Sharepoint. Цей доступ був даний тим членам ОТК, які занималися прийняттям булавних, щоб 
вони мали real-time вгляд на процес.  

Одна з надій на такий процес, була що коли всі будуть бачити ситуацію в булавах всіх осель, можна буде 
зорієнтуватися де булавних забагато, а де бракує і відповідно наладнати для загального добра. Одначе, 
коли оселя „рішає” кого хоче тоді коли вже запізно, щоб відкинені булавні подалися на іншу оселю, це 
неможливе. 
 

2. Вони, як і члени КТК, могли 24/7 ввійти i побачити, чиї зголошення одержано, коли, на котру оселю і пост 
особа подалася, відбуті вишколи, улад, і якінебудь завваги. ст. пл. Іван Кіналь був присутній на сходинах 
Виховного Сектора та ОТК, щоб вияснити цю систему і відповісти на питання, котрі члени мали про 
систему чи процес. 

Процес: 
1.   Кожне зголошення було відскановане, і в pdf форматі виставлене на Sharepoint, при чому кожний член КТК 

одержував автоматичне е-поштове повідомлення, що нове зголошення готове до розгляду. Відразу при 
розгляді вони могли голосувати за чи проти, або відставити до дискусії.  

2.   Голоси табулювала програма, і після голосування, зголошення було перенесена до другого розділу на 
Sharepoint. Тоді члени ОТК дістали автоматичне е-поштове повідомлення, і могли зголошення відчинити, 
видрукувати, і т. д. i продовжати свій процес селекції до булави. 

Висліди по оселях :  
„Писаний Камінь” – Всі булавні були зголошені і затверджені. 
„Новий Сокіл” - Всі зголошені, 50% затверджені. (Половина зголошень було одержані в тижні перед табором.)   
„Вовча Тропа”  - 80% зголошенi,   70% затвердженi.   

 
Що утрудювало процес:  

• Не було ясно, що зголошення мали бути вислані до канцелярії КПС.  Багато булавних цього не знали, 
висилали до ОТК, відтак ОТК переслала до мене.  

 
• Не було реченця на зголошення.  
Швидкість процесу покращала раз набралося 
трохи практики і втягнулося в ритм. 
 

• Неповні зголошення (бракувало есе,  оцінувачів, 
не подано бажаної посади на таборі, і т.п.). Кожне 
таке зголошення вимагало додатково вкладу часу і 
труду. Ст.пл. Іван Кіналь розглядає електронний 
спосіб виповнення зголошень, де неповне 
зголошення  би не могло би бути здане – буде 
мучити кандидата усе виповнити. Це також 
прискорить доступ до зголошень членам КТК, бо не 
треба буде зголошень сканувати. Також би було 
добре дати кандидатам можливість ввійти і 
подивитися, в котрому стані є їхнє зголошення. 

Місяць   

Скільки 
одержано 
зголошень 
до булави  

Скільки днів 
від одержання 
до закінчення 

(AVERAGE) 
Голосування 
не закінчено 

Лютий 3 51   
Березень 13 25   
Квітень 47 26 3 
Травень 30 29 4 
Червень 12 16 4 
Липень 5 3 4 

Вересень 2   2 
  112 * 25   

* з цього числа 11 в кінці не поїхало до булави 
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Закінчили ВЮВ Відбуло ЛШ

Відбуло ШБ 18 літніх юнаків

18 літніх юначок

 
• З початку не було ясно, хто буде старатися, щоб наладнувати різні проблеми – хтось не оформлений, або 
немає ступеня КВ, і т.п. Була надія, що це будуть робити члени ОТК оселі на яку булавний голосився, щоб 
прискорити процес складання булав. Заки зорієнтувалося, як до того взятися, стратилося часу. У висліді 
цього процесу  11 оформилося в УСП,  19 одержало ступінь КВ. 

 
При цьому хочу підчеркнути, що недостаток булавних до юнацьких таборів не повинен був 
нікого заскочити.  Вже 20 літ збираємо дані на компютер але якось не вміємо відчитати те, що 
„написане (цифрами) на стіні”.  
 

√ Знаємо, скільки таборовиків їздять на табори пропорційно до загалу, отже знаємо скільки 
булавних буде потрібно.  

√ Знаємо, скільки пластунів відбувають потрібні вишколи – ЛШ і ШБ. Знаємо, що не всі випускники 
поїдуть до булав. 

√ Знаємо, що можна розчисляти що випускник вишколу буде їхати до булав у віці 18-22, як ще має 
вільне під час літа.  

 

Це ніяка містерія але льоґічний наслідок занепаду системи юнацьких вишколів.  Табеля внизу подає 
історію останніх 13 літ. 
 

Можна для цілі аналізи сказати, що учасників юнацьких вишколів переважно 18-літні, а учасники ВНВ 
– 16-літні.   

 
Велика пропорція 16-літніх відбувають ВНВ, тому нема браку кандидатів до булав з вишколом. Де 

заходить брак це кандидати зі ступенем 
КВ (в обох уладах.)   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
В поріванні, мікроскопічна пропорція 18-
літніх відбуває ЛШ/ШБ,  чи  ВЮВ.  

 
Чому ці вишколи не відбуваються 
частіше?  
Чому ці вишколи треба відкликати 
через брак зголошень?  

 
Звідки юнацтво має дістати дозріле 
зрозуміння, на чому полягає пластова 
система та яка їхня роля в його 
дальшому існуванню?   
 
Сьогодні 58%  впорядників юнацьких 
гуртків і 20% „зв’язкових” навіть самі не 
відбули Вишкіл Юнацьких Впорядників.   
 Мабуть в запалі виховати добрих громадян, Пласт забув, що потрібно й для себе виховати 
носителів ідеї – виховників – без яких він не може існувати.   

С К О Б ! 
пл.сен. Оля Стасюк 

Працівник канцелярії 

Скільки здобуто ступенів в Кадрах Виховників - 2000 - Х. 2007
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НОВАЧОК НОВАКІВ ЮНАЧОК ЮНАКІВ УСП УПС
Албані 5 6 8 10 1 9

САМОСТ. РІЙ   „Лебеді”   САМОСТ. РІЙ „Пінґвіни” САМОСТ. ГУРТОК  „Чаплі” САМОСТ. ГУРТОК „Яструби”

Балтімор 0 0 4 4 5 14
САМОСТ. ГУРТОК „Соняшники” САМОСТ. ГУРТОК  „Вовки”

Без станиці 9 8 4 8 35 128
ІІ-ий САМОСТ. РІЙ  „Ромашки” І-ий САМОСТ. РІЙ „Зайчики” ІІ-ий САМОСТ. ГУРТОК „Далекі Обрії” І-ий САМОСТ. ГУРТОК  „Самостійні Козаки”

Бостон 4 3 12 11 8 20

Боффало 7 5 6 2 13 40
САМОСТ. ГУРТОК  „Синички” САМОСТ. ГУРТОК  „Чаплі”

Вашінґтон 15 14 9 12 20 56
52 ГН. НОВАЧОК - СТЕПОВІ КОМАШКИ 47 ГН. НОВАКІВ - КАРПАТСЬКІ ЗВІРЯТА 50 КУРІНЬ ЮНАЧОК - ім. О. ЛЯТУРИНСЬКОЇ 45 КУРІНЬ ЮНАКІВ - ім. В. ВЕЛИКОГО

Гартфорд 6 1 11 9 5 30

Гемпстед 10 3 9 9 0 3
Денвер 0 0 0 0 0 3
Дітройт 15 16 18 22 34 73

06 ГН. НОВАЧОК - ПІЛЬНІ КВІТИ 01 ГН. НОВАКІВ - КРИЛАТІ 10 КУРІНЬ ЮНАЧОК - ім. О. КОБИЛЯНСЬКОЇ 13 КУРІНЬ ЮНАКІВ - ім. Т. ЧУПРИНКИ

Йонкерс 7 10 1 3 2 17

Кергонксон 4 3 3 2 4 16

Клівленд 14 18 20 20 41 80
14 ГН. НОВАЧОК - ПРАЦЬОВИТІ ЗВІРЯТКА 05 ГН. НОВАКІВ - КАРПАТСЬКІ ПТИЦІ 28 КУРІНЬ ЮНАЧОК- ім. КНЯГИНІ ОЛЬГИ 17 КУРІНЬ ЮНАКІВ - ім. Б. ВИШНЕВЕЦЬКОГО

Лос Анджелес 1 1 3 2 3 14

Ню Йорк 27 16 30 34 83 149
08 ГН. НОВАЧОК - ЛІСОВІ КВІТИ 07 ГН. НОВАКІВ - ДІТИ СТЕПУ 02 КУРІНЬ ЮНАЧОК - ім. Л. УКРАЇНКИ 03 КУРІНЬ ЮНАКІВ - ім. І.МАЗЕПИ

Нюарк 27 14 31 35 64 112
24 ГН. НОВАЧОК - ЛІСОВА ПОЛЯНА 03 ГН. НОВАКІВ - ЛІСОВІ МАНДРІВНИКИ 20 КУРІНЬ ЮНАЧОК - ім. М. БОРЕЦЬКОЇ 05 КУРІНЬ ЮНАКІВ  - ім. П. САГАЙДАЧНОГО

Пассейк 16 15 7 12 13 63
22 ГН. НОВАЧОК - КВІТИ РІДНИХ ПІЛЬ 17 ГН. НОВАКІВ - ПРИЯТЕЛІ ЛІСУ

Рочестер 8 0 0 1 6 24

Сиракюз 5 2 5 5 0 11

Сіятел 7 8 6 0 2 5

Філядельфія 18 25 36 27 47 129
04 ГН. НОВАЧОК - ПТАШАТА 11 ГН. НОВАКІВ - КАРПАТСЬКІ ЗВІРІ 04 КУРІНЬ ЮНАЧОК - ім. О. БАСАРАБ 01 КУРІНЬ ЮНАКІВ  - ім. Ф. ЧЕРНИКА

Чікаґо 23 20 37 44 77 111
02 ГН. НОВАЧОК - КВІТИ 3 ВЕРХОВИНИ 03 ГН. НОВАКІВ - ХЛОПЦІ 3 ЗЕЛЕНОГО БОРУ 06 КУРІНЬ ЮНАЧОК - ім. М. ВОВЧКА 07 КУРІНЬ ЮНАКІВ  - ім. І. ЧМОЛИ

228 188 260 272 463 1107

40 МІШАНЕ ГНІЗДО  ЛАСТІВКИ

СТАН ПЛАСТОВОЇ ОРГАНІЗАЦІЇ В ЗСА НА ДЕНЬ 10/5/07

33 МІШАНЕ ГНІЗДО - ЛІСОВІ ЗВІРЯТА 

29 КУРІНЬ ЮНАКІВ - ім. СЕВЕРИНА ЛЕВИЦЬКОГО

23 КУРІНЬ ЮНАКІВ - ім. І. БОГУНА

53 МІШАНЕ ГНІЗДО - ЖИТЕЛІ ЧОРНОГО МОРЯ

39 МІШАНЕ ГНІЗДО - ДІТИ ПРАЛІСУ

САМОСТ. РІЙ „Яструби”

САМОСТ. ГУРТОК „Орли”

19 КУРІНЬ ЮНАКІВ - ім. А. ШЕПТИЦЬКОГО

САМОСТ. ГУРТОК „Лайки”

33 МІШАНЕ ГНІЗДО - ЛІСОВІ ЗВІРЯТА 

38 МІШАНЕ ГНІЗДО - РІДНІ КВІТИ 

САМОСТ. ГУРТОК „Мікроби”
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 Ïîæåрòâè íà Ïëàñò 
 які вплинули від 24-го жовтня 2005р. до 3-го жовтня 2007р.

 
$2,000  Самопоміч - Ню Йорк 
  по $500 Союз Українців Католиків „Провидіння” в 

Америці (2005 та 2006), Марта Перейма 
 $305  Комітет Українського Дня в Giants Stadium 
 $150  Юрко Тарасюк 
 $110  Влодко Шевчук 
 по $100 Марта Перейма, Андрій Ганкевич, Борис Ґудзяк, 

Олександер Якубович, Христя Вальчук, Юрій 
Дейчаківський 

 $90 Віктор Лебедович 
 $75  Борис  і Ніля Павлюк 
 $60  Дарія Якубович 
 $55 Михайло Белендюк 
  по $50 Петро Миськів (2006 i 2007), Маруся 

Головінська-Чен (2006 та 2007), Ростислав 
Ратич, Роксоляна Кизик, Влодко Шевчук, Мирон 
Гірняк 

  по $35 М. Ігор Мілянич (2006 та 2007), Оксана Сидорак 
(2006 та 2007),  Ростислав Ратич (2006 та 2007), 
Ігор Гайда, Марко Рондяк, Ярослав Левицький, 
Ігор Рак (2006 i 2007), Марта Коломиєць-
Яневська, Христина Бонакорса, Володимир 
Шарко, Мирослава Футей, Мокі Кокоріс 

 $33  Любов Маринюк 
 $30  Ольга Козак, Омелян Стешин 
  по $25 Марія Логаза (2006 та 2007), Марія Храплива, 

Валентина Чудовська, Омелян Стешин, Богдан 
Домбчевський, Олекса Біланюк, Ігор Павлюк 

 по $20 Христина Вальчук, Катя Портер,  Уляна 
Глинська, Роман Ковч, Дарія Пришляк-Делаліо, 
Ігор Павлюк, Олекса Біланюк, Орест Кузьма, 
Святослав Петрів, Анастазія Парк, Лев 
Чировський, Любомир Онишкевич, Ляриса 
Онишкевич, Роман Костюк, Богдан Турченюк, 
Уляна Глинська 

 по $15 Михайло Белендюк,  Василь Саляк, Тарас 
Лозовий 

 $13  Михайло Кузьма 
 по $11 Остап Винник, Михайло Кузьма, Ольга 

Осередчук 
 по $10 Роман Процик, Христя Портер, Ольга 

Осередчук, Ірена Бігун, Інна Дейчаківська, Юрій 
Дейчаківський, Олена Сацюк (2006 та 2007), 
Надія Гафткович, Роман Костюк, Галя Голубець, 
Оксана Андерсен, Уляна Глинська, Нестор Шуст, 
Марко Павлічко, Ігор Захарій,Оксана 
Лобачевська, Ярослав Левицький, Теодор 
Костюк, Юрій Бойчук 

 по $5 Наталка Гов (2006 i 2007), Марко Сьолковський, 
Арета Підвербецька, Мирон Дитюк, Роман 
Процик 

  
На фонд "Обміна Булави 2007р”.  
 $500  Станиця Лос Анджелес 
 
На фонд "Обміна Булави 2006р."  
 $3,000  Самопоміч-Чікаґо 
 $2,000  Cтаниця Чікаґо 
    $1,500  „Побратими” Фундація 

 по $1000  Самопоміч- Кліфтон, Н.Дж.,  Курінь УПС „Буриверхи”, 
Юрій та Ена Дейчаківські 

  по $500 Курінь УПС „Бурлаки”, Курінь „Побратими”, Марта 
Перейма, Станиця Лос Анджелес, Станиця 
Філядельфія 

  по $250 Курінь УПC „Перші Cтежі” 
 по $100 Андрій Дурбак (2006 та 2007), Пл.Група Сієтл, Курінь 

УПС „Чорноморські хвилі”, Славомир і Александра 
Пігут, Ярослав і Ярослава Панчук, Cтаниця Клівленд, 
Ярослав і Марія Ганкевич, Ліда Ткачук, Марія Дурбак 

 по $50 Іванна і Юрій Ґорчинські, Юрій та Ірена Стасули, Юрій і 
Марта Ожґи, Тереса Куріца, Ксеня Ганкевич, Олег та 
Aлександра Коверко, Ореста Фединяк 

 $40  Стефанія Кочій 
 по $25 Aркадій і Маґдалина Бискош, Юрій Яримович, Ореста і 

Богдан Ткачук 
 по $20 Ярослав Бандура, Орест Городиський 
 $10  Іванна Городиська 
 по $15 Олег і Марія Cаєвич 
  
В пам'ять бл. п. Александри Ощудляк 
 по $100 Надія Нинка, Юрій і Зоріяна Ставничі, Natalie Jaresko 

and Ihor Figlus 
 $75 Annamaria Rigolio c/o Cranford High School 
 $54 Dianne, Dotan & Atar Lior 
 по $50 Зеня і Александер Брожина, Віра та Юрій Попель 
 $35 Cranford Education Association 
 $30 Michael and Virginia Walaski 
 по $25 Cranford Sunshine Fund,  Richard and Francine Burndt 
 $20 Петро та Оксана Кордуба 
  
В пам'ять бл.п. Романа Барановського 
 $50 Зіновій Балабан 
  
В пам'ять бл. п. Романа Рогожі 
 $200 Й. Рожанковський 
 по $100 Марта Коломиєць, Неоніла Сохан, Евстахія Гойдиш, 

Стах Ярош 
 по $50 Наталія та Іван Головінські, Юрій та Христина 

Ференцевич, Евгенія та Евген Івашків, Ксеня та Ольга 
Кобзяр, Володимир Корнага, Дмитро та Стефанія 
Косович, Мотрія Мілянич 

 $40 Василь Мисак 
 $20 Тамара Сидоряк 
  
В пам'ять бл. п. Ольги Жарської-Дзядів 
 $50 Александер та Зіна Іллюк 
  
В пам'ять бл. п. Дмитра Косовича 
 $100 Евстахія Гойдиш, Pfizer Foundation Matching Gift 

Program (Taras Sochan) 
 $50 Марта Данилюк 
 $25 Юрій і Христина Ференцевич 
 $20 Наталка Дума 

 
В пам'ять бл. п. Андрія Лемішки 
 $150 Ігор Лемішка 
 по $100 Роман та Ірена Кострубяк, Евген Ґілл 
 по $50 Володимира Ґілл, Марія Борковська

 

Щèрî äяêóєìî!   


